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Willemijn Van Benyhem 

Familiebedrijf Damen levert minder schepen maar bereikt grote winst 

 

Сімейний бізнес Damen постачає менше кораблів, але отримує 

великі прибутки 

Нідерландська оборонна, суднобудівна та машинобудівна компанія "Dutch Damen Shipyards 

Group", що базується в Горінхемі, нараховує понад 30 діючих компаній у Нідерландах та за 

кордоном. Невдовзі після російського вторгнення в Україну компанія оголосила, що більше 

не постачатиме судна до росії, і через війну довелося закрити філії в українських містах 

Херсоні та Миколаєві. Через санкції проти росії у 2022 р. компанія поставила менше суден 

та незважаючи на втрату цього ринку збуту, транснаціональна компанія збільшила 

оборот і прибуток: сімейний бізнес досяг мільярдного обороту. 

https://www.telegraaf.nl/financieel/841791182/familiebedrijf-damen-levert-minder-schepen-

maar-bereikt-grote-winst 
 

Scheepsbouwer Damen leverde door sancties tegen Rusland minder schepen af in 2022. 
Ondanks het verlies van die afzetmarkt voerde de Gorinchemse multinational de omzet en winst 
op: het familiebedrijf boekte een miljardenomzet. 

Het scheepsbouwbedrijf kondigde kort na de Russische inval in Oekraïne vorig jaar aan 
geen schepen meer te leveren aan Rusland. Desondanks leverde Damen vorig jaar 104 schepen af, 
een stuk minder dan de 143 in 2021. 

Het bedrijf wil niet zeggen hoeveel van die daling toe te schrijven is aan de problemen in 
Rusland. In Sint-Petersburg heeft Damen ook nog een vestiging die ontwerpdiensten verleent aan 
plaatselijke scheepswerven. 

Vestigingen in de Oekraïense steden Cherson en Mykolayiv moesten door de oorlog dicht. 
„We leven nog steeds intens mee met onze collega’s aldaar en steunen hen waar het kan”, zegt 
topman Arnout Damen daarover. 

Nieuwe vraag 
De grootste scheepsbouwer van Nederland profiteerde tegelijkertijd van de grote vraag 

naar nieuwe schepen. Zo had Damen eind vorig jaar nog voor €8,8 miljard aan opdrachten uit te 
voeren, wat net zo veel is als het recordniveau van eind 2021. Damen bouwt onder andere 
fregatten voor de Duitse marine en werkt aan het bevoorradingsschip ’Den Helder’ voor de 
Koninklijke Marine. 

De sterke markt voor schepen zorgde voor een stijging van de omzet tot €2,5 miljard, 
tegenover €2,4 miljard een jaar eerder. Daarop boekte Damen een winst voor belastingen, 
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rentebetalingen en afschrijvingen van €85 miljoen en steeg dit resultaat met ruim 4% op jaarbasis. 
De nettowinst steeg tot €15 miljoen, veel meer dan de €1 miljoen een jaar eerder. 

Verduurzaming 
Damen benadrukt dat het concern zich de komende jaren toelegt op de verduurzaming 

van schepen. Nu varen vrijwel alle schepen nog op fossiele brandstoffen, maar onder andere de 
Europese Unie wil reders aan steeds strengere uitstootnormen houden. Damen wijst op de 
oplevering van ’s werelds eerste volledig elektrische havensleepboot in Nieuw-Zeeland als 
voorbeeld van verduurzaming. 

„Onze missie is nog steeds om de meest duurzame scheepsbouwer ter wereld te worden. 
We zijn dan ook actief met grote innovatieprojecten, bijvoorbeeld op het gebied van methanol als 
brandstof, de capaciteit van batterijen en alternatieve energieopslagsystemen aan boord”, zegt 
topman Damen. 
 

 

De Telegraaf. - 06.04.2023 

 

Guy Stevens 

Ook Russische elite-eenheid lijdt grote verliezen in Oekraïne: ’Ik krijg er kippenvel van’ 

 

Російський елітний підрозділ також зазнає великих втрат в Україні: «Від нього мурашки по 

шкірі» 

За словами автора, елітний 331-й десантний полк російської армії відомий тим, що він дуже 

добре навчений і ефективний на полі бою, його використовували в численних конфліктах, а в 

Україні солдатів дислокували на кількох відповідальних місцях на фронті. Завдяки широкому 

дослідженню соціальних мереж і державних даних було підраховано, що в Україні елітні 

підрозділи зазнають великих втрат, що війна йде не так гладко, як сподівалися. Полк з 

Костроми нараховував у лютому 2022 р. від 1500 до 1700 осіб, зараз буде від 300 до 400. 

Репортаж Бі-Бі-Сі свідчить, каже автор, що на кладовищах у місті повно солдатів підрозділу, 

яким так пишається місто, але також там поховано репутацію «кращих із кращих». 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/360640667/ook-russische-elite-eenheid-lijdt-grote-verliezen-in-o

ekraine-ik-krijg-er-kippenvel-van 

 

Zelfs de elite-eenheden van het Russische leger die in Oe,kraïne ingezet worden, krijgen met grote 

verliezen te maken. Dat blijkt uit een reportage van de BBC over een eenheid uit de stad Kostroma, 

waar de Russische bewoners zich veel zorgen maken om hun zonen en echtgenoten aan het front. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/360640667/ook-russische-elite-eenheid-lijdt-grote-verliezen-in-oekraine-ik-krijg-er-kippenvel-van
https://www.telegraaf.nl/nieuws/360640667/ook-russische-elite-eenheid-lijdt-grote-verliezen-in-oekraine-ik-krijg-er-kippenvel-van


„Bijna elke dag worden foto’s van onze jongens uit Kostroma gepubliceerd. Ik krijg er kippenvel 

van. Wat gebeurt er? Wanneer gaat dit eindigen?” Al enkele weken na het begin van de oorlog in 

Oekraïne trok een gebruiker van de Russische socialemediasite VKontakte aan de alarmbel. Andere 

inwoners, veelal moeders die alleen achter zijn gebleven, hebben de voorbije maanden op 

vergelijkbare wijze van zich laten horen. Geregeld duiken ook video’s op van de begraafplaatsen in 

de stad, waar nieuwe namen en foto’s van soldaten prijken. „Oekraïne is niet mijn moederland, 

onze jongens sterven voor niets”, schrijft een gebruiker op het platform. 

De bezorgdheid in het historische Kostroma, een 250.000 inwoners tellende stad in het westen van 

Rusland, neemt toe naarmate de oorlog in Oekraïne blijft duren. In de stad is het 331ste regiment 

van parachutisten van het Russische leger gevestigd. Een eliteregiment, een van de eenheden waar 

de Russische legerleiding graag mee pronkt. Het werd door de bevelhebbers al in talrijke conflicten 

ingezet en in Oekraïne werden de soldaten op meerdere cruciale plaatsen aan het front ingezet. 

Tijdens de (mislukte) aanval op Kiev bij het begin van de invasie bijvoorbeeld, maar later ook in 

Izjoem, Cherson en de Donbas. 

Tegenvaller 

De elite-eenheid staat bekend als erg goed opgeleid en effectief op het slagveld. In Oekraïne lijkt 

daar echter niet al te veel sprake van. Dat de oorlog niet zo vlot verloopt als gehoopt, bleek de 

voorbije weken en maanden al meermaals door de cijfers vanuit Europa en de VS over de 

duizenden gesneuvelde Russische soldaten. De Britse publieke omroep BBC illustreert dat nu ook 

door een reportage over de eenheid in Kostroma. 

Door uitvoerig onderzoek op sociale media en in openbare overheidsdata becijferde het dat sinds 

het begin van de oorlog al minstens 94 soldaten van het regiment om het leven zijn gekomen. Het 

reële aantal ligt mogelijk nog hoger, want onder meer de dood van soldaten die zich vanuit verder 

gelegen gebieden bij het 331ste regiment gevoegd hebben zijn moeilijker te achterhalen. 

Maar tel daarbij de gewonden en de Russen bij op die gevangengenomen zijn door het Oekraïense 

leger en je komt toch al snel aan enkele honderden soldaten uit het korps die slachtoffer zijn 

geworden van de oorlog. Ter vergelijking: tijdens de negen jaar durende Afghaanse oorlog kwamen 

56 Russische soldaten van het regiment om het leven. Het zijn er nu dus al meer. 

Het regiment uit Kostroma telde in februari 2022 1.500 tot 1.700 leden, nu zouden dat er nog 300 

à 400 zijn. De begraafplaatsen in de stad liggen vol soldaten van de eenheid waar de stad zo trots 

op is, maar ook de reputatie van ’besten van de besten’ is er ten grave gedragen. 

 

 

De Telegraaf. - 05.04.2023 



 

Laura van de Beek 

Flink in buidel tasten bij paasontbijt: prijs van eieren schiet omhoog 

 

Великі кишені на великодньому сніданку: ціни на яйця зашкалюють 

Центральне бюро статистики (CBS) повідомляє, що ціни на яйця подорожчали на 26,3 % 

частково через пташиний грип, частково через зерно, яке подорожчало через війну в 

Україні. Нідерланди, після Латвії та Польщі, зараз є найбільшим імпортером українських 

яєць із близько 18 % усього експорту яєць. Той факт, що Нідерланди за останній рік 

імпортують значно більше яєць з України, пояснюється тим, що ЄС скасував імпортне 

мито, щоб підтримати зруйновану війною країну.  

https://www.telegraaf.nl/financieel/1986895475/flink-in-buidel-tasten-bij-paasontbijt-prijs-van-eie

ren-schiet-omhoog 

 

AMSTERDAM - Wie dit jaar eieren wil gaan beschilderen met de kinderen of ze wil 
serveren bij het paasontbijt gaat dat merken in de portemonnee. Het Centraal Bureau voor de 
Statistiek (CBS) meldt dat de prijs van eieren flink gestegen. 

Door een prijsstijging van 26,3% is de prijs van eieren nu historisch hoog. Dit komt onder 
meer door de vogelgriep. Door deze uitbraak is het aanbod van eieren sterk verminderd. Ook de 
stijging van de prijs van kippenvoer deed een duit in het zakje. Dit bestaat grotendeels uit graan, 
dat door de oorlog in Oekraïne duurder is geworden. 

Oekraïne 
Ook blijkt dat Nederland ondanks de oorlog in dat land een stuk meer eieren is gaan 

importeren uit Oekraïne. In mei 2022 kwamen er nog bijna geen eieren uit Oekraïne onze kant op, 
inmiddels is Nederland na Letland en Polen de grootste importeur van Oekraïense eieren met zo’n 
18% van alle eierexport uit het land. Naast Oekraïne worden er ook veel eieren geïmporteerd uit 
België en Duitsland. 

Dat Nederland sinds een jaar veel meer eieren uit Oekraïne importeert, komt doordat de 
Europese Unie het invoertarief heeft afgeschaft. Dat om het door oorlog verscheurde land te 
steunen. Dat is wel opvallend, omdat legkippen in Oekraïne doorgaans in legbatterijen leven, legt 
Cor Pierik, landbouweconoom bij het CBS uit. In de EU wordt dit inmiddels als zeer 
dieronvriendelijk gezien. 

Export-ei 
Toch exporteerde Nederland ook flink wat eieren. Er werd voor iets minder dan €1,5 

miljard in 2022 geëxporteerd, dit is een stijging van bijna 29% ten opzichte van 2021. Duitsland was 
de grootste importeur, zij importeerden voor ruim €700 miljoen. 

Nederland is niet het enige land waar de eieren een flink stuk duurder geworden zijn, ook 
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in andere landen zal Pasen een dure aangelegenheid worden. Zo is de prijs in de Verenigde Staten 
gestegen met 55,4% en in Hongarije en Slowakije met zo’n 80%. Tsjechië spant de kroon met een 
prijsstijging van 95%. 
 

De Telegraaf. - 03.04.2023 

 

Kabinet: 274 miljoen euro voor noodhulp Oekraïne 

 

Кабмін: 274 млн євро на екстрену допомогу Україні 

Міністерка зовнішньої торгівлі та розвитку Л. Схрейнемахер повідомила, що Кабмін 

Нідерландів виділяє 274 млн євро, які походять із 2,5 млрд євро виділені на весь 2023 р. у 

минулому році на допомогу Україні, підуть, зокрема на реабілітаційні роботи, сільське 

господарство в охопленій війною країні та фонд НАТО. Л. Схрейнемахер також призначила 

спеціального уповноваженого, який має стати стрижнем між нідердандськими 

компаніями та відновленням України, серед іншого має забезпечити можливість 

нідерландським підприємцям працювати в Україні. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/467726636/kabinet-274-miljoen-euro-voor-noodhulp-oekraine 

 

DEN HAAG - Het kabinet trekt 274 miljoen euro uit voor noodhulp aan Oekraïne. Het geld 
gaat onder meer naar herstelwerkzaamheden, de landbouw in het door oorlog getroffen land en 
een NAVO-fonds. 

Dat heeft minister Liesje Schreinemacher (Buitenlandse Handel en 
Ontwikkelingssamenwerking) maandag bekendgemaakt. Het geld komt uit een pot van 2,5 miljard 
euro die het kabinet afgelopen december voor heel 2023 beschikbaar heeft gesteld. 

Van de 300 miljoen euro gaat 100 miljoen naar het herstel van ziekenhuizen, de 
gezondheidszorg, de energievoorziening, woningen en infrastructuur. Daarnaast gaat er 20 miljoen 
naar humanitaire hulp, 10 miljoen naar geestelijke gezondheidszorg en 10 miljoen naar het 
ontmijnen van onder meer landbouwgrond. Verder trekt Schreinemacher 40 miljoen euro uit voor 
de aankoop van zaden en materiaal voor de Oekraïense landbouw. 

Bovendien wordt 75 miljoen euro in een NAVO-fonds voor Oekraïne gestopt. Er gaat 14 
miljoen naar de strijd voor de vervolging van oorlogsmisdaden. Ook wordt 5 miljoen uitgetrokken 
voor ’het beschermen en behouden van identiteitsbepalende cultuur’ in Oekraïne. 

’Speciaal gezant’ 
Schreinemacher heeft verder een ’speciaal gezant’ aangesteld die de spil moet worden 

tussen Nederlandse bedrijven en de wederopbouw van Oekraïne. Oud-diplomaat Ron van Dartel – 
voormalig ambassadeur in onder meer Moskou – moet ervoor zorgen dat Nederlandse 
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ondernemers in Oekraïne aan de slag kunnen. De Tweede Kamer had om de aanstelling van zo’n 
gezant gevraagd. 
De Telegraaf. - 26.03.2023 

 

Topvrouw Shell Nederland: gasveld Groningen kan dit jaar dicht 

 

Головна жінка Shell Nederland: Газове родовище Гронінген може бути закрите цього року 

Нафтогазова компанія "Shell", яка є одним з акціонерів Нідерландської нафтової компанії 

"NAM",  протягом багатьох років відповідала за видобуток газу в Гронінгені, який пізніше 

став викликати землетруси. Компанія "Gasunie", яка керує газопроводами та сховищами, 

порадила кабінету міністрів  родовище Гронінген не закривати остаточно, оскільки через 

війну між Україною та росією залишається невизначеним, чи зможуть Нідерланди отримати 

достатню кількість газу. Мар’ян ван Лун, генеральна директорка компанії "Shell Netherlands" 

каже, що газове родовище в Гронінгені забезпечує мінімальну кількість газу для підтримки 

свердловин придатними для використання, але в цьому немає необхідності і має бути 

повністю закрите. 

https://www.telegraaf.nl/financieel/798127841/topvrouw-shell-nederland-gasveld-groningen-kan-

dit-jaar-dicht 

 

AMSTERDAM - Het gasveld in Groningen moet al dit jaar volledig dicht, vindt 
president-directeur Marjan van Loon van Shell Nederland. Op dit moment levert het gasveld nog 
minimale hoeveelheden gas om de boorputten bruikbaar te houden, maar dat is volgens haar niet 
nodig. „Het kan en het moet, dus het veld moet dicht”, zei Van Loon in het programma WNL Op 
Zondag. 

Eind januari adviseerde de Gasunie, die gasleidingen en -opslagen beheert, het kabinet 
nog om het Groningenveld dit jaar op de waakvlam te houden en niet definitief te sluiten. Door de 
oorlog tussen Oekraïne en Rusland blijft het namelijk onzeker of Nederland de komende winter 
aan voldoende gas kan komen, dus kun je beter nog de optie van Gronings gas achter de hand 
houden, redeneerde Gasunie. 

„Het is misschien oncomfortabel in een energiecrisis dat je iets echt uit gaat zetten, maar 
de waakvlam is nog best substantieel en dan hou je aardbevingen”, zei Van Loon. Volgens haar 
vinden ook veel andere betrokkenen bij het Groningse gasveld dat het verantwoord is om de 
gaskraan definitief dicht te draaien. 

De Tweede Kamer riep staatssecretaris Hans Vijlbrief (Mijnbouw) ook al op het advies van 
Gasunie naast zich neer te leggen. Hij neemt naar verwachting tot juni de tijd om daar een besluit 
over te nemen. 

Shell was als een van de aandeelhouders van de NAM jarenlang verantwoordelijk voor de 
gaswinning in Groningen, die naar later bleek aardbevingen veroorzaakte. Het bedrijf draait nu ook 

https://www.telegraaf.nl/financieel/798127841/topvrouw-shell-nederland-gasveld-groningen-kan-dit-jaar-dicht
https://www.telegraaf.nl/financieel/798127841/topvrouw-shell-nederland-gasveld-groningen-kan-dit-jaar-dicht


financieel op voor schadeherstel en de versterking van huizen in het bevingsgebied. 
„De schade- en versterkingsopgave moet versnellen en daar komt meer bij kijken, weten 

we nu. Het is complex”, zei de Shell-topvrouw daarover. „Het kabinet moet kijken hoe dat anders 
kan en wij hebben gezegd: we zijn bereid om te kijken we dat mogelijk kunnen maken.” 
De Telegraaf. - 23.03.2023 

 

Kamer wil openheid over gesleep met atoombommen in Nederland 

 

Парламент вимагає відкритості щодо розміщення ядерних бомб у Нідерландах 

Міністр закордонних справ В. Гукстра пообіцяв після наполягання депутатів, що Кабінет 

міністрів обговорить, чи зможуть члени парламенту отримати більше інформації про 

оновлення американських ядерних бомб на авіабазі Фолькель у Брабанті, яке відбувається 

через війну в Україні. Депутати вважають, що вони повинні знати, що це означає для людей, 

які живуть у цьому районі. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/1873623746/kamer-wil-openheid-over-gesleep-met-atoombom

men-in-nederland 

 

DEN HAAG - Het kabinet gaat bespreken of Kamerleden meer informatie kunnen krijgen over de 

vernieuwing van Amerikaanse atoombommen op de Brabantse vliegbasis Volkel. Minister Wopke 

Hoekstra (Buitenlandse Zaken) heeft dat toegezegd na aandringen van Kamerleden. „We moeten 

weten wat dit betekent voor mensen die in de buurt wonen”, vindt D66’er Sjoerd Sjoerdsma. 

Al tientallen jaren zijn Amerikaanse kernbommen opgeslagen in Volkel. Hoewel de regering dat 

nooit officieel heeft bevestigd, hebben oud-premiers Dries van Agt en Ruud Lubbers dit eerder wel 

erkend. Vanwege de oorlog in Oekraïne zouden de Verenigde Staten bezig zijn om nucleaire 

wapens in Europa ’vervroegd te moderniseren’: dat zou óók gelden voor de bommen in Volkel. 

Maar of en wanneer dit gebeurt, is voor de Tweede Kamer een raadsel. Eind vorig jaar steunde een 

Kamermeerderheid een motie van Jasper van Dijk (SP) waarin het kabinet om meer informatie 

werd gevraagd. Maar dat leidde nergens toe. „Ik vind dat de democratie daarmee geen recht 

wordt gedaan”, zegt Van Dijk deze week in een debat met minister Hoekstra. 

 

Frustrerend 

PvdA-Kamerlid Kati Piri spreekt van een ’irritante discussie’. „Je moet een debat kunnen voeren 

over de wenselijkheid van de vernieuwing van kernwapens in Nederland, desnoods achter gesloten 
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deuren”, vindt Piri. Volgens D66’er Sjoerd Sjoerdsma worden de atoombommen bij modernisering 

’verwijderd, gemoderniseerd en weer teruggebracht’. „We moeten weten wat dit betekent voor 

mensen die in de buurt wonen”, vindt Sjoerdsma. Ook VVD-Kamerlid Ruben Brekelmans is er 

voorstander van om ’in een vertrouwelijke setting’ iets meer informatie te krijgen. 

 

Na aandringen zegde Hoekstra toe dat hij de kwestie opnieuw in het kabinet wil bespreken. „Dit 

gaat niet over een huis-tuin-en-keukenonderwerp”, stelt hij. „Het ligt buitengewoon gevoelig. Het 

is niet voor niks al decennia het gebruik om er niet voor te kiezen dit onderwerp in het volle 

publieke discours te bespreken.” Van het nieuwe kabinetsoverleg verwacht Hoekstra daarom niet 

veel: „Daar ben ik eerlijk gezegd heel sceptisch over.” 

 

 

тттттттттттттттттттттттттттттт 

De Telegraaf. - 19.03.2023 

 

Russische tank bij Vrijheidsmuseum beklad met letter Z 

 

Російський танк у Музеї Свободи зіпсований літерою Z 

Співробітники Музею Свободи в провінції Ґрусбек (Нідерланди) повідомили, що російський 

танк, який був захоплений українською армією в березні 2022 р., встановили перед будівлею, 

як протестний захід російській агресії. На танку хтось намалював білою фарбою літеру Z, яка є 

проросійським символом вторгнення в Україну. Директор музею В. Лендерс повідомив, що 

графіті видалили та повідомили поліцію. За його словами танк - це історичний об’єкт, і за його 

пошкодження має бути покарання. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/1930501831/russische-tank-bij-vrijheidsmuseum-beklad-met-let

ter-z 

 

GROESBEEK - De Russische tank die sinds kort voor het gebouw van het Vrijheidsmuseum in 

Groesbeek staat, is zondagmiddag beklad met de letter Z, het pro-Russische symbool voor de inval 

in Oekraïne. De letter was met witte verf op de tank gespoten. Toen medewerkers van het 

museum erachter kwamen, hebben ze de bekladding zo snel mogelijk verwijderd, bevestigt 

directeur Wiel Lenders berichtgeving van De Gelderlander. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/1930501831/russische-tank-bij-vrijheidsmuseum-beklad-met-letter-z
https://www.telegraaf.nl/nieuws/1930501831/russische-tank-bij-vrijheidsmuseum-beklad-met-letter-z


Lenders zegt dat de politie op de hoogte is gesteld. Er wordt overwogen om aangifte te doen. „Dit 

is strafbaar. Het is een historisch object dat wij in bruikleen hebben. We beraden ons op 

maatregelen”, zegt de directeur. Volgens Lenders hebben omstanders het zien gebeuren. Het 

voorval duurde hooguit enkele tientallen seconden. 

De 44 ton zware T-72B staat sinds vrijdag samen met een met kogels doorzeefde Oekraïense 

ambulance op het parkeerterrein van het Vrijheidsmuseum. De tank werd in maart vorig jaar 

buitgemaakt door het Oekraïense leger nadat hij tijdens een Russische aanval op Kyiv op een 

Franse mijn was gelopen en zwaar beschadigd was geraakt. De tentoonstelling is volgens het 

museum een protest- en bewustwordingsactie. Eind februari dit jaar werd de tank als protest 

tegen de Russische agressie voor de Russische ambassade in Berlijn geplaatst. 

De Telegraaf. - 17.03.2023 

 

Rob Savelberg 

Kapotte Russische tank in Nederland: ’Symbool van de strijd om vrijheid’ 

 

Розбитий російський танк у Нідерландах: «Символ боротьби за свободу» 

До Нідерландів прибуде російський танк T72, який був підбитий під час битви за Київ. 

Спочатку його буде виставлено в Музеї свободи в Ґрусбеку в провінції Гелдерланд, а пізніше 

в місті Амстердам. Директор Музею свободи В. Лендерс каже, що «це символ боротьби за 

свободу». Музей свободи в Ґросбеку було засновано, щоб надавати інформацію про Другу 

світову війну, тепер, каже Лендерс, «ми розповідаємо ширшу історію війни та свободи без 

кордонів». Він вважає, що історію Другої світової війни слід розглядати в сучасній 

перспективі. На думку культурного центру, війна йде не лише за Україну, а й за Європу. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/1250905943/kapotte-russische-tank-in-nederland-symbool-van-

de-strijd-om-vrijheid 

 

GROESBEEK - Een in de oorlog in Oekraïne uitgeschakelde Russische T72-tank komt deze vrijdag in 

Nederland aan. Die zal eerst te zien zijn in het Vrijheidsmuseum in het Gelderse Groesbeek, later in 

Amsterdam. „Dit is een symbool van de strijd om vrijheid”, zegt directeur Wiel Lenders van het 

Vrijheidsmuseum. 

„Deze tank is gebruikt bij de slag om Kiev. Toen de stad een jaar geleden werd belegerd, niet ver 

van het bloedbad met burgers bij Boetsja, reed het gepantserde voertuig op een mijn”, vertelt 

Lenders. Volgens de tentoonstellingsmaker kwam de bemanning uit de buurt van Mongolië, circa 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/1250905943/kapotte-russische-tank-in-nederland-symbool-van-de-strijd-om-vrijheid
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zesduizend kilometer van de hoofdstad van Oekraïne verwijderd. 

Het roestige gevaarte op rupsbanden heeft nog maar weinig bepantsering over. Eerder al had 

Lenders bij het door hemzelf gestichte museum in Groesbeek een met kogels doorzeefde 

ambulance geplaatst, die bij het bombardement om Charkov, de tweede stad van het land, was 

beschoten. 

„Met deze symbolen wordt de oorlog voor onze bezoekers levendig.” De ambulance was afkomstig 

van de stichting ’Zeilen voor vrijheid’, die het afgelopen oorlogsjaar vele ziekenwagens naar 

Oekraïne bracht. 

 

Ambassade 

Enkele weken geleden stond dezelfde T72-tank, een Sovjet-model, met de loop dreigend op de 

Russische ambassade in de Duitse metropool Berlijn gericht. Of die beeldtaal niet wat hard was? 

„Nee, de Oekraïners vechten om te overleven.” 

 

Het was niet eenvoudig om de Russische tank via Oekraïne, Polen en Duitsland naar ons land te 

krijgen. Een bevriende transporteur hielp om het loodzware gevaarte van 44 ton te vervoeren. 

„Het was best spannend om toestemming van de Oekraïners te krijgen.” Het duurde enkele weken 

voordat hun ministerie van Defensie en hun museum voor militaire geschiedenis hapte. 

 

’Bredere verhaal’ 

Oorspronkelijk is het Vrijheidsmuseum in Groesbeek opgericht om inzicht in de Tweede 

Wereldoorlog te bieden: „Nu gaat het om het bredere verhaal van oorlog en vrijheid zonder 

grenzen te vertellen”, zegt Lenders. Hij gelooft dat het verhaal van de Tweede Wereldoorlog in een 

actueel perspectief moet worden geplaatst. 

 

„In 1945 waren het Russische tanks die Hitler-Duitsland op de knieën kregen. Nu sturen de Duitsers 

tanks naar Oekraïne tegen de Russen.” Want die bedreigen de ’vrijheid, democratie en rechtsstaat 

van een autonoom land’. 

 

„Wij krijgen de tank tot december in bruikleen. Van medio mei tot begin juni zal die bij De Balie op 

het Leidseplein in Amsterdam te zien zijn.” Volgens het cultureel centrum gaat de oorlog niet 

alleen om Oekraïne, maar ook om Europa. 



 

De Telegraaf. - 17.03.2023 

 

Internationaal Strafhof in Den Haag vaardigt arrestatiebevel uit tegen Poetin 

 

Міжнародний кримінальний суд у Гаазі видав ордер на арешт путіна 

За словами видання, судді Міжнародного кримінального суду в Гаазі (МКС) видали ордер на 

арешт президента росії володимира путіна за воєнні злочини, нібито скоєні в Україні. На 

думку кримінального суду, путін несе відповідальність за незаконну депортацію дітей і 

переміщення їх з території України до росії. Також оголошено про арешт уповноваженої росії 

з прав дитини львової-бєлової, яку притягують до відповідальності за ймовірні депортації з 

окупованих росією територій в Україні. За словами видання, досі незрозуміло, як МКС 

збирається виконувати ордер на арешт, оскільки росія не визнає МКС, малоймовірно, що 

путін дійсно постане перед судом, крім того, МКС не може проводити судовий розгляд за 

відсутності обвинуваченого. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/629112686/internationaal-strafhof-in-den-haag-vaardigt-arresta

tiebevel-uit-tegen-poetin 

 

DEN HAAG - Rechters van het Internationaal Strafhof in Den Haag (ICC) hebben vrijdag een 

arrestatiebevel uitgevaardigd tegen de Russische president Vladimir Poetin vanwege 

oorlogsmisdaden die gepleegd zouden zijn in Oekraïne. Volgens het strafhof is Poetin 

verantwoordelijk voor het onwettelijk deporteren van kinderen en het overbrengen van hen van 

Oekraïens grondgebied naar Rusland. 

Ook tegen Maria Lvova-Belova is een arrestatiebevel uitgevaardigd. Zij is de Russische commissaris 

voor kinderrechten. Ook zij wordt verantwoordelijk gehouden voor de vermeende deportaties uit 

de door Rusland bezette gebieden in Oekraïne. 

Volgens Karim Khan, de hoofdaanklager van het ICC, heeft Rusland honderden Oekraïense 

kinderen uit wees- en kindertehuizen weggehaald. Veel van deze kinderen zouden sindsdien naar 

Rusland zijn gebracht en daar zijn geadopteerd. Ook Lvova-Belova zelf heeft op deze wijze een 

15-jarig kind uit Marioepol geadopteerd, zei zij in februari. 

 

Een woordvoerder van het Russische ministerie van Buitenlandse Zaken stelt dat het 
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arrestatiebevel voor Poetin geen betekenis heeft, omdat het land niet is aangesloten bij het 

zogeheten Statuut van Rome, dat de wettelijke basis voor de rechtbank is. „Rusland draagt geen 

verantwoordelijkheden tegenover het ICC”, aldus de woordvoerder. 

Historisch 

Het is nog onduidelijk hoe het ICC het arrestatiebevel wil uitvoeren. Omdat Rusland het ICC niet 

erkent, is het onwaarschijnlijk dat Poetin ook daadwerkelijk voor het strafhof zal verschijnen. Het 

ICC kan bovendien geen rechtszaak houden in de afwezigheid van de beschuldigde. 

 

Oekraïne noemt het arrestatiebevel desondanks „historisch voor Oekraïne en het internationale 

rechtssysteem.” Volgens het kantoor van de Oekraïense president Volodymyr Zelensky is het 

„slechts het begin.” 

 

Khan opende een jaar geleden een onderzoek naar mogelijke oorlogsmisdaden tegen de 

menselijkheid en genocide in Oekraïne. Moskou heeft herhaaldelijk ontkend dat Rusland 

oorlogsmisdaden heeft gepleegd sinds het land Oekraïne ruim een jaar geleden binnenviel. 

De Telegraaf. - 14.03.2023 

 

Nederland geeft mijnenjagers en droneradars aan Oekraïne 

 

Нідерланди передають Україні міношукачі та радари для безпілотників 

Міністерка оборони Нідерландів К. ОллонҐрен під час перебування в Україні відвідала порти 

у Миколаєві і Одесі. В Одесі ОллонҐрен поклала вінок до меморіалу загиблим українським 

воїнам та сказала, що «путін вас недооцінив». Під час візиту вона заявила, що Нідерланди 

дарують Україні 2 кораблі, які виявляють і знешкоджують міни в морі, також дарують 

безпілотні радари та системи, які можна використовувати для швидкого будівництва мостів. В 

Україну кораблі відправлять лише приблизно у 2025 р., а підготовка українського екіпажу 

розпочнеться у другій половині 2023 р. Міністерка підтвердила, що Нідерланди продовжать 

надавати військову підтримку Україні.  

https://www.telegraaf.nl/nieuws/713163618/nederland-geeft-mijnenjagers-en-droneradars-aan-o

ekraine 
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DEN HAAG - Nederland schenkt twee mijnenjagers aan Oekraïne. Dat zijn schepen die mijnen op 

zee opsporen en onschadelijk maken. Ook doneert het kabinet droneradars en systemen waarmee 

snel bruggen kunnen worden gelegd. Die toezegging heeft minister Kajsa Ollongren (Defensie) 

gedaan bij een bezoek aan Oekraïne. 

Het bezoek van Ollongren aan de Oekraïense havensteden Mykolajiv en Odessa is om 

veiligheidsredenen geheim gehouden. In Odessa legde Ollongren een krans bij het monument voor 

recent omgekomen Oekraïense militairen. Ook bezocht ze samen met haar Oekraïense collega een 

voormalig zusterschip van de vorig jaar tot zinken gebrachte Russische ’Moskva’. „Poetin heeft 

jullie onderschat”, zei Ollongren tegen Oekraïense militairen. 

De minister liet weten dat Nederland doorgaat met het leveren van militaire steun. Wat haar 

betreft is nu vooral ’snelheid geboden’, bijvoorbeeld als het gaat om de levering van grote 

hoeveelheden munitie. 

 

Nederland geeft twee mijnenjagers, die nu nog door de Koninklijke Marine worden gebruikt. Het 

gaat om twee schepen van de Alkmaarklasse. Ze worden pas rond 2025 naar Oekraïne gestuurd, 

als de schepen in Nederland zijn vervangen door nieuwe exemplaren. In de tweede helft van 2023 

start de opleiding van de Oekraïense bemanning. Nederland doet dat samen met België. 

„Nederland heeft veel maritieme expertise, onder meer bij het onschadelijk maken van 

zeemijnen”, zegt Ollongren. „De mijnenjagers en het trainen van de Oekraïense bemanning dragen 

bij aan de veiligheid op de Zwarte Zee, de veiligheid van Europa en wereldwijde voedselzekerheid.” 

 

иииииииииииииииииииииииииииииииииииииииииии 

De Telegraaf. - 09.03.2023 

 

Gert van Harskamp 

Fors hogere resultaten en vuistdikke orderportefeuille baggeraar Boskalis 

 

Значно вищі результати та величезний портфель замовлень на земснаряд Boskalis 

Генеральний директор голландської компанії по днопоглиблювальним роботам та 

завантаженню вантажів "Royal Boskalis Westminster N.V." П. Бердовскі розповідє, що оптимізм 

та амбітний корпоративний бізнес-план кампанії у 2022 р.  "був придушений у зародку, коли 

росія вторглася в Україну наприкінці лютого". Підприємству довелося терміново припинити 



діяльність у росії та вивести у безпечне місце, але "незважаючи на всю турбулентність, рік був 

успішним як з операційної, так і з фінансової точки зору". 

https://www.telegraaf.nl/financieel/512403527/fors-hogere-resultaten-en-vuistdikke-orderportef

euille-baggeraar-boskalis 

 

PAPENDRECHT - Boskalis heeft afgelopen jaar zijn omzet en nettoresultaat fors weten te 

verbeteren. Vooral bij de baggerdivisie en infra wist het concern zijn schepen en overig materieel 

goed bezet te houden. 

De omzet van Boskalis kwam in 2022 uit op €3,58 miljard tegenover €2,96 miljard het jaar ervoor. 

Het bedrijfsresultaat zonder rente, belastingen en afschrijvingen (ebitda) nam 30,7% toe tot €604 

miljoen. Onder de streep bleef er afgelopen jaar een nettowinst over van €241 miljoen. Dat is een 

stijging van 60% ten opzichte van de €151 miljoen in 2021. 

„Afgelopen jaar was in vele opzichten een bijzonder jaar”, zegt ceo Peter Berdowski. „Bij aanvang 

gingen we het jaar optimistisch van start met een nieuw ambitieus Corporate Business Plan. Dat 

optimisme werd in de kiem gesmoord toen Rusland eind februari Oekraïne binnenviel. Halsoverkop 

moesten wij onze werkzaamheden in Rusland staken en onze mensen in veiligheid brengen. 

Ontwikkelingen die zich ook bij onze klanten en projecten hebben doen voelen. Des te 

bevredigender is het dat we ondanks alle turbulentie kunnen terugkijken op een sterk jaar, zowel 

operationeel als financieel.” 

Groot vertrouwen 

De topman gaat met groot vertrouwen dit jaar tegemoet. De orderporteuille is met €6,1 miljard 

aan uitstaande werken ’historisch dik’. Een jaar geleden was de orderportefeuille bij de baggeraar 

uit Papendrect €5,41 miljard. 

 

 

De Telegraaf. - 08.03.2023 

 

Alexander Bakker 

Nord Stream mysterie duurt voort: Oekraïne ontkent en het Westen zwijgt 

 

Загадка Nord Stream продовжується: Україна заперечує, а Захід мовчить 

https://www.telegraaf.nl/financieel/512403527/fors-hogere-resultaten-en-vuistdikke-orderportefeuille-baggeraar-boskalis
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На підставі витоку інформації із західних спецслужб щодо диверсії у Балтійському морі, під 

час якої газопроводи Nord Stream 1 і 2 страли непридатними,  різні німецькі та американські 

ЗМІ дійшли висновку, що слід веде до проукраїнських диверсійних груп. Міністр оборони 

Нідерландів К. Оллонґрен нічого не хоче казати з цього приводу, каже, що необхідно 

"почекати і подивитися, що вийде з розслідування. Є три незалежні розслідування данців, 

шведів і німців". Прем'єр-міністр Швеції У. Крістерссон і голова НАТО Є. Столтенберг також 

посилаються на розслідування, яке триває та звертають увагу на забезпеченням безки 

критичної інфраструктури. Над планами покращення безпеки важливої інфраструктури на дні 

Північного моря працюють Нідерланди. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/973733292/nord-stream-mysterie-duurt-voort-oekraine-ontkent

-en-het-westen-zwijgt 

 

ARLANDASTAD - Oekraïne ontkent betrokkenheid bij de aanslagen op gasleidingen Nord Stream 1 

en 2. Europese leiders willen tijdens het lopende onderzoek niets kwijt over de mogelijke dader. 

De mysterieuze sabotage vond vorig jaar september plaats in de Oostzee. De belangrijkste 

pijpleidingen voor Russisch aardgas naar Europa zijn sindsdien onbruikbaar. 

Gelekte informatie 

Europa tast formeel nog altijd in het duister: wie zit er achter deze mysterieuze aanvallen? Zijn het 

de Amerikanen of waren het toch de Russen? Verschillende Duitse en Amerikaanse media kwamen 

op basis van gelekte informatie van Westerse inlichtingen- en opsporingsdiensten tot een andere 

conclusie: het spoor leidt naar pro-Oekraïense sabotagegroepen. 

 

„Ik zie het als een compliment voor onze special forces”, reageert de Oekraïense minister Oleksii 

Reznikov (Defensie) woensdagochtend bij een EU-vergadering in Zweden. „Maar wij doen dit soort 

dingen niet.” 

Minister Kajsa Ollongren (Defensie) wil niet reageren op de berichten: „We moeten afwachten wat 

er uit de onderzoeken komt. Er lopen drie onafhankelijke onderzoeken van de Denen, Zweden en 

de Duitsers. Ik ga niet in op speculaties.” 

 

Dinsdag wilden de Zweedse premier Ulf Kristersson en NAVO-baas Jens Stoltenberg tijdens een 

gezamenlijke persconferentie in Stockholm ook al niets kwijt over de aanslag. Ook deze kopstukken 

verwijzen naar het lopende onderzoek. Stoltenberg benadrukte wel dat er meer nodig is om 

kritieke infrastructuur te beveiligen. Nederland werkt aan plannen om cruciale infrastructuur op de 
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bodem van de Noordzee beter te beveiligen. 

 

 

 

De Telegraaf. - 07.03.2023 

 

Ceo Cees ’t Hart vertrekt bij Carlsberg 

 

Cees 't Hart покине датську пивоварню Carlsberg через шість місяців, де він був генеральним 

директором протягом восьми років. Інвестори розчаровані. 

У 2022 р. генеральний директор датської пивоварні Carlsberg Cees't Hart зіткнувся з 

найбільшою проблемою, коли виставив бізнес у росії на продаж після того, як подальша 

присутність у цій країні стала суперечливою через війну в Україні. Carlsberg є найбільшою 

іноземною пивоварною компанією в росії і налічує 8400 співробітників, діяльність у росії 

також розглядалася як важливий двигун зростання компанії протягом багатьох років. Раніше 

майже третина прибутку припадала на росію, але на момент російського вторгнення в 

Україну ринок уже втратив значення для Carlsberg.  

https://www.telegraaf.nl/financieel/253169608/ceo-cees-t-hart-vertrekt-bij-carlsberg 

 

’t Hart wordt dit jaar 65 en ziet dit als een mooi moment om afscheid te nemen. Inmiddels is een 

zoektocht naar een opvolger in gang gezet. De bierbaas is ook nog president-commissaris bij KLM. 

Omzetgroei 

De Nederlander slaagde er tijdens zijn bewind in de winst te laten groeien na een periode van 

stagnatie. Dit was vooral te danken aan kostenreducties. De omzetgroei bleef beperkt. 

’t Hart kreeg vorig jaar te maken met zijn grootste uitdaging bij Carlsberg toen hij de activiteiten in 

Rusland te koop aanbood, nadat verdere aanwezigheid in dat land omstreden was geworden door 

de oorlog in Oekraïne. Het afstoten van de Russische activiteiten is ook de reden dat hij nu niet 

meteen vertrekt, maar pas later dit jaar. 

 

„Door nog een half jaar aan boord te blijven, kunnen ik en het team onze uitdagende plannen voor 

https://www.telegraaf.nl/financieel/253169608/ceo-cees-t-hart-vertrekt-bij-carlsberg


2023 blijven waarmaken en de verkoop van het Russische bedrijf voor de zomer realiseren”, zegt 

hij er zelf over. 

 

Carlsberg is de grootste buitenlandse brouwer in Rusland en heeft er 8400 mensen in dienst. De 

Russische activiteiten werden jarenlang ook gezien als een belangrijke groeimotor voor het bedrijf. 

Rusland was voorheen zelfs goed voor bijna een derde van de winst, maar de markt had ten tijde 

van de Russische inval van Oekraïne al aan betekenis verloren voor Carlsberg. Dat kwam omdat de 

verkopen in het land eerder al tegenvielen. 

 

De beurskoers verliest op het aangekondigde vertrek 2%. In de afgelopen twaalf maanden won 

Carlsberg ruim 20%. 

 

 

 

De Telegraaf. - 02.03.2023 

 

Hoekstra spreekt in Oekraïne met Zelenski over aanpak oorlogsmisdaden 

 

Гукстра говорить в Україні із Зеленським про боротьбу з військовими злочинами 

Під час таємного візиту в Україну міністра закордонних справ Нідерландів В. Гукстра, він 

говорив із Президентом України В. Зеленським про боротьбу з російськими військовими 

злочинами. Нідерланди відіграють провідну роль у «групі діалогу», яку запустив В. Гукстра, 

йдеться про групу країн і міжнародних організацій, які повинні забезпечити виявлення та 

реєстрацію військових злочинів в Україні, щоб потім суд міг переслідувати.  

https://www.telegraaf.nl/nieuws/682777846/hoekstra-spreekt-in-oekraine-met-zelenski-over-aan

pak-oorlogsmisdaden 

DEN HAAG - Tijdens een geheim bezoek van minister Wopke Hoekstra (Buitenlandse Zaken) aan 

Oekraïne heeft hij met president Volodimir Zelenski gesproken over de aanpak van 

oorlogsmisdaden. De ontmoeting vond plaats bij een conferentie in de Oekraïense stad Lviv. 

Het bezoek was om veiligheidsredenen geheim gehouden. Bij de conferentie heeft Hoekstra een 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/682777846/hoekstra-spreekt-in-oekraine-met-zelenski-over-aanpak-oorlogsmisdaden
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’dialooggroep’ gelanceerd. Het gaat om een groep van landen en internationale organisaties die 

ervoor moet zorgen dat oorlogsmisdaden in Oekraïne worden opgespoord en geregistreerd, zodat 

een tribunaal later tot vervolging kan overgaan. Nederland neemt bij de ’dialooggroep’ een 

leidende rol. 

„Het is ontzettend goed dat er zoveel steun is vanuit de internationale gemeenschap om tot 

waarheidsvinding en gerechtigheid te komen voor Oekraïne”, zegt Hoekstra. „Met zoveel inzet en 

zoveel goede ideeën is het wel cruciaal dat er sprake is van coördinatie en overzicht. Deze 

dialooggroep gaat daar een belangrijke en hoognodige rol in vervullen.” 

 

Het is niet voor het eerst dat Hoekstra in Oekraïne is. Het afgelopen jaar bracht hij meerdere 

bezoeken aan het door oorlog getroffen land. Eind vorige maand bezocht hij samen met de 

Oekraïense minister Dmitro Koeleba (Buitenlandse Zaken) de Verenigde Naties in New York. Daar 

sprak een ruime meerderheid van VN-landen zich nogmaals uit tegen de Russische invasie. 

 

 

 

De Telegraaf. - 02.03.2023 

Inflatie loopt weer op: vooral veel boodschappen duurder 

 

Інфляція знову зростає: особливо багато подорожчали продукти 

За словами видання, з початком війни в Україні життя стрімко подорожчало, але останнім 

часом ціни ростуть не так швидко і це пов’язано з цінами на газ, електроенергію та бензин. За 

даними Центрального бюро статистики (CBS), на початку 2022 р. вони зросли дуже швидко, 

на піку у вересні інфляція все ще становила 14,5%, але останнім часом показали зниження. 

Проте загальна інфляція вперше зросла в лютому після трьох місяців зниження поспіль. 

Статистичне управління Нідерландів надає дані про інфляцію, яка у лютому в країні склала 

8,9% проти 8,4% в січні, середнє зростання цін на продукти в супермаркетах у лютому склало 

15,1% проти 14,5% січні, ціни на промислові товари зросли на 8,7 % проти 8,1% в січні. 

https://www.telegraaf.nl/financieel/500046372/inflatie-loopt-weer-op-vooral-veel-boodschappen-

duurder 

 

DEN HAAG (ANP) - Het tempo waarin de prijzen in Nederland stijgen is in februari toegenomen ten 
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opzichte van een maand eerder. Veel boodschappen werden vorige maand weer duurder dan in 

januari. Ook de prijzen van industriële goederen gingen harder omhoog. 

Het Centraal Bureau voor de Statistiek (CBS) meldt in een snelle eerste raming dat de inflatie vorige 

maand is uitgekomen op 8 procent. In januari daalde de inflatie nog tot 7,6 procent op jaarbasis 

van 9,6 procent in december. In november waren consumentengoederen en -diensten nog 9,9 

procent duurder dan een jaar eerder. Bij de piek in september was nog sprake van een inflatie van 

14,5 procent. 

Sinds de uitbraak van de oorlog in Oekraïne is het leven in rap tempo duurder geworden. Maar de 

laatste tijd gingen de prijzen juist wat minder snel omhoog. Dat heeft alles te maken met de prijzen 

van gas, elektriciteit en ook benzine. Die liepen eerder vorig jaar nog heel hard op, maar laten de 

laatste tijd juist een daling zien. Ook in februari namen de energieprijzen verder af ten opzichte van 

januari. 

De algehele inflatie laat in februari echter voor het eerst een opleving zien na drie maanden van 

dalingen op rij. Dat kwam mede doordat dagelijkse boodschappen opnieuw duurder werden. De 

gemiddelde prijstoename van producten in de supermarkten bedroeg vorige maand 15,1 procent, 

tegen 14,5 procent in januari. De prijzen van industriële goederen gingen met 8,7 procent omhoog, 

tegen 8,1 procent in januari. 

 

Om een goede vergelijking te maken met andere Europese landen geeft het CBS ook inflatiecijfers 

volgens de Europese methode, waarin onder meer geen rekening wordt gehouden met de 

woninghuren. De geldontwaarding kwam dan uit op 8,9 procent, tegen 8,4 procent in januari. 

 

Nederland is niet het enige land waar de inflatie weer is toegenomen. Eerder deze week bleek al 

dat ook de Duitsers, Fransen en Spanjaarden in februari weer meer geld kwijt waren aan het 

levensonderhoud. Later op de dag komt het Europese statistiekbureau Eurostat met de 

inflatiecijfers over de hele eurozone. 

 

Door de oplopende inflatie in de grote Europese economieën zal de Europese Centrale Bank (ECB) 

de rentetarieven verder moeten verhogen om de prijsstijgingen af te remmen. Vorig jaar begon de 

centrale bank voor de eurolanden al met het verhogen van de rentes om de inflatie weer richting 

de doelstelling van 2 procent te brengen. 

Het dagelijks leven in de eurozone is in februari 8,5 procent duurder geworden dan een jaar 

eerder, meldt het Europese statistiekbureau Eurostat op basis van voorlopige cijfers. Daarmee is 

het tempo waarin de consumentenprijzen stijgen in het eurogebied iets verder afgenomen ten 



opzichte van voorgaande maanden. 

 

In januari bedroeg de inflatie nog 8,6 procent. In oktober kwam de inflatie nog uit op een record 

van 10,6 procent op jaarbasis. Het inflatiecijfer viel wel hoger uit dan de 8,3 procent die economen 

hadden voorzien. Ten opzichte van januari waren consumenten en bedrijven 0,8 procent duurder 

uit, terwijl was gerekend op een toename van 0,5 procent. 

 

De inflatie laat daarmee al vanaf november een afkoeling zien. Dat komt vooral doordat benzine en 

diesel goedkoper zijn geworden ten opzichte van een maand eerder. Ook de gas- en 

elektriciteitsprijzen zijn aan het dalen. De energieprijzen zorgen desondanks nog altijd voor een 

groot deel van de geldontwaarding. Maar de prijzen voor eten en drinken, alcohol en tabak stijgen 

ook nog altijd hard en leverden in februari met 15 procent de grootste bijdrage aan de inflatie. 

De Telegraaf. - 23.02.2023 

 

Handel met Rusland loopt hard terug: vooral export van bloemen en planten 

 

Торгівля з росією стрімко скорочується: особливо експорт квітів і рослин 

Центральне бюро статистики (CBS) повідомляє, що експорт Нідерландів  до росії скоротився 

на 38% у 2022 р. За даними статистичного управління, загальна вартість продукції, яка ще 

була експортована до росії, склала 3,7 млрд євро, в основному експортували менше 

напівпровідників, автомобілів та інших транспортних засобів, приладів, квітів і рослин. 

Незважаючи на всі санкції, вартість голландського імпорту з росії зросла, в основному через 

різке зростання цін на енергоносії, і склала майже 21 мільярд євро. 

https://www.telegraaf.nl/financieel/409525309/handel-met-rusland-loopt-hard-terug-vooral-expo

rt-van-bloemen-en-planten 

 

DEN HAAG (ANP) - Nederland verkocht vorig jaar 38 procent minder aan Rusland, meldt het 

Centraal Bureau voor de Statistiek (CBS). 

Na de inval van de Russen in Oekraïne een jaar geleden voerden de landen van de Europese Unie 

tal van exportverboden in. Zo is het verboden om halfgeleiders en andere technologie die voor 

militaire doeleinden gebruikt kan worden uit te voeren naar Rusland. Ondanks alle sancties steeg 

de waarde van de Nederlandse import uit Rusland juist, vooral door de sterk gestegen 
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energieprijzen. 

Volgens het statistiekbureau exporteerde Nederland vooral minder halfgeleiders, auto’s en andere 

transportmiddelen, machines, apparaten en bloemen en planten naar Rusland. De totale waarde 

van de producten die nog wel aan Rusland werden verkocht bedroeg 3,7 miljard euro. 

 

Duurdere olie 

De waarde van alle uit Rusland geïmporteerde goederen kwam in 2022 uit op bijna 21 miljard euro. 

Dat is vooral het gevolg van duurdere olie en gas. Van ruwe aardolie voerde Nederland sinds maart 

haast 14 procent minder in. Russische olie werd minder snel duurder dan ruwe olie uit andere 

landen, maar bedrijven gingen ook gestaag minder Russische olie kopen. In plaats daarvan kwam 

er meer olie uit andere landen, waarbij Saudi-Arabië het meeste extra ging leveren. 

 

Andere zaken die Nederland veel invoert zijn nikkel, koper en aluminium. Mede door hoge prijzen 

steeg de importwaarde van deze metalen ook. 

De Telegraaf. - 22.02.2023 

 

Alexander Bakker 

Brussel zoekt het randje op voor Kiev: gezamenlijke inkoop munitie op tafel 

 

Брюссель шукає перевагу для Києва: на столі спільні закупівлі боєприпасів 

Європа терміново шукає способи швидше постачати Україні більше боєприпасів і розглядає 

спільну закупівлю та фінансування снарядів. Міністр закордонних справ Нідерландів В. 

Хукстра каже, що важливо, щоб боєприпаси надійшли якнайшвидше і не дуже важливо як. 

Він називає «очевидним» те, що у випадку спільної закупівлі боєприпасів буде 

демократичний контроль. Уряд конфіденційно інформуватиме Палату представників про 

пожертви Україні. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/2000752283/brussel-zoekt-het-randje-op-voor-kiev-gezamenlijk

e-inkoop-munitie-op-tafel 

 

BRUSSEL - Europa zoekt met spoed naar manieren om Oekraïne sneller van meer munitie te 
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voorzien. De Europese Unie overweegt zelfs gezamenlijke aankoop en financiering van kogels en 

granaten. 

In de strijd tegen het Russische leger gebruikt Oekraïne meer munitie dan het Westen kan 

produceren. Voor de korte termijn roept EU-buitenlandchef Josep Borrell lidstaten op om te kijken 

naar het eigen arsenaal. „De komende weken zijn cruciaal”, zegt de topdiplomaat. „We moeten 

niet wachten op munitie die nog geproduceerd moet worden.” 

Voor de middellange termijn moeten Europese fabrikanten meer en sneller munitie produceren. 

De industrie vraagt voor de benodigde investeringen om meer zekerheid. Naast langdurige 

contracten willen de bedrijven aanbetalingen zien. EU-kopstuk Ursula von der Leyen koerst 

daarom, net als bij de coronavaccins, op gezamenlijke inkoop. Deze week hebben EU-ministers van 

Buitenlandse Zaken dit scenario voor het eerst besproken. Nederland is voorstander. „Het is 

essentieel dat de munitie er zo snel mogelijk komt”, zei minister Wopke Hoekstra na het overleg. 

„Hoe maakt ons eigenlijk niet uit.” 

Geen taboes 

Het is alleen aan de defensieministers om een besluit te nemen, en die komen op 7 en 8 maart 

bijeen in Stockholm. De verwachting is dat Brussel rond die tijd met concrete voorstellen komt. 

Naast voorfinanciering uit het bestaande ’Europese vredesfaciliteitsfonds’ is zelfs het gebruik van 

de reguliere EU-begroting geen taboe. Daarmee lijkt de Europese Commissie het uiterste randje 

van eigen bevoegdheden op te zoeken. Directe aankoop van wapens en munitie is geen EU-taak. 

Bovendien hebben sommige lidstaten, waaronder Ierland en Oostenrijk, een traditie van strikte 

neutraliteit. 

Een andere zorg is de democratische controle bij het overhevelen van taken naar Brussel. Bij de 

grootste vaccindeal met Pfizer hield Von der Leyen zich niet aan de afspraak met lidstaten. 

Bovendien weigert ze informatie te verstrekken aan de Europese Ombudsman en Europese 

Rekenkamer over haar betrokkenheid. Een speciale Covid-19-commissie van het Europees 

Parlement wil de topvrouw via een hoorzitting controleren, maar dit verzoek is tijdens 

achterkamertjesoverleg van fractievoorzitters afgeschoten. 

Vertrouwelijkheid 

Minister Hoekstra noemt het ’vanzelfsprekend’ dat er bij eventuele gezamenlijke munitie-aankoop 

wel democratische controle komt. Het kabinet informeert de Tweede Kamer vertrouwelijk over 

schenkingen aan Oekraïne. 

De Telegraaf. - 20.02.2023 

 

Silvan Schoonhoven 



AIVD en MIVD: Russen probeerden zeekabels en windmolenparken in kaart te brengen 

 

AIVD і MIVD: росіяни намагалися нанести на карту морські кабелі та вітрові електростанції 

За словами спецслужб Нідерландів вторгнення росії в Україну має великий вплив на світовий 

порядок і, після закінчення війни в Україні загроза залишається. За даними Служби загальної 

розвідки та безпеки AIVD і і її військового аналога MIVD, російські кораблі намагалися 

шпигувати біля голландського узбережжя, шпигуни кремля у Нідерландах намагаються 

отримати інформацію про ЄС і НАТО,  також їх цікавить  Міжнародний кримінальний суд. 

Спецслужби повідомляють про видворення з Нідерландів сімнадцяти співробітників 

російського посольства. За даними AIVD у Європі також зросла ймовірність атак джихадистів, 

яким через війну легше отримати зброю та через потоки біженців з України потрапити до 

Європи. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/351532009/aivd-en-mivd-russen-probeerden-zeekabels-en-wind

molenparken-in-kaart-te-brengen 

 

DEN HAAG - Russische schepen hebben geprobeerd om voor de Nederlandse kust zeekabels en 

windmolenparken in kaart te brengen met sabotage als mogelijk doel. Dat melden de 

inlichtingendiensten. 

Rusland is erg geïnteresseerd in Nederland en probeert heimelijk inlichtingen te krijgen over 

internetkabels, gasleidingen, de aansturing van windmolenparken en de mogelijkheden om die te 

saboteren. Dat stellen de hoofden van de Algemene Inlichtingen- en Veiligheidsdienst AIVD en zijn 

militaire tegenhanger MIVD maandag tijdens een presentatie. 

Volgens de diensthoofden Akerboom (AIVD) en Swillens (MIVD) heeft de Kustwacht Russische 

schepen onderschept binnen onze territoriale wateren. De Russen zijn weggeleid zodat ze hun 

werk niet konden afmaken. Het is voor het eerst dat een dergeklijke actie is waargenomen en dat 

er een stokje voor is gestoken. ,,Het maakt duidelijk dat dit soort zaken veel dichterbij is dan we 

denken’’, zegt Swillens. 

 

NAVO 

Het Kremlin doet ook verwoede pogingen om in Nederland via spionage inlichtingen te krijgen over 

de EU en de NAVO, om te kijken hoe de scheurtjes tussen lidstaten en bondgenoten kunnen 

worden vergroot. Het internationaal strafhof kan ook rekenen op warme belangstelling. Rusland 

probeert informatie te verzamelen om te kijken welke onderzoeken er lopen tegen het land. 
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„De invasie in Oekraïne op 24 februari heeft een grotere impact op de wereldorde dan die andere 

aanval op 9/11”, zegt Akerboom, doelend op de terroristische aanslagen in Amerika op 11 

september 2001. Nederland gaat nog lang ellende ondervinden van de Russische invasie in 

Oekraïne, verwachten de diensten. Er is geen einde in zicht van de confrontatie tussen Rusland en 

het Westen, zo stellen de diensten maandag op een presentatie. 

 

Zelfs in het gunstige scenario, als het conflict in Oekraïne wordt beëindigd, blijft de dreiging 

bestaan. „Rusland – haatdragend, wantrouwig, gefrustreerd en in eigen beleving omringd door 

vijandige staten – ziet zich dan waarschijnlijk nog steeds verwikkeld in een permanente strijd tegen 

het Westen”, schrijven de geheime diensten in een gezamenlijk document, dat maandag door de 

beide diensthoofden is gepresenteerd. 

Ook een flink deel van de bevolking voelt dat zo. Dat betekent dat ’onze democratische rechtsorde, 

economische veiligheid, kritieke infrastructuur en kennisveiligheid’ ook op de lange termijn een 

doelwit blijven van het Kremlin. 

 

Spionnen 

Het goede nieuws is dat Rusland een aanzienlijk deel van zijn spionagemogelijkheden in Nederland 

is kwijtgeraakt met de uitzetting van zeventien ambassademedewerkers, stellen de diensten. Nooit 

eerder werden er zo veel spionnen tegelijk terug naar huis gestuurd, ook dit weekend werd er 

ambassadepersoneel uitgezet. Maar het gevaar is niet geweken en de Nederlandse 

inlichtingendiensten werken hard om te voorkomen dat Rusland zijn mogelijkheden via een 

omweg weer op peil brengt. 

 

De oorlog heeft ook op andere manieren invloed op de samenleving. Antioverheidsextremisten 

proberen de gevolgen van de oorlog aan de man te brengen als een vooropgezet plan van een 

kwaadaardige elite om het gewone volk te onderdrukken, net zoals die machthebbers dat in de 

ogen van complotdenkers deden met de coronapandemie. 

 

Tot overmaat van ramp is ook de kans op aanslagen door jihadisten in Europa volgens de AIVD 

toegenomen, bijvoorbeeld omdat terroristen in Oekraïne nu makkelijker aan automatische 

vuurwapens kunnen komen. Via de vluchtelingenstromen uit Oekraïne komen ook jihadisten naar 

Europa, zegt Akerboom. ,,We zien dat die netwerken ook uitlopers hebben naar Nederland.’’ 



 

Geheime diensten hebben de handen vol aan Rusland en daardoor is er iets minder aandacht voor 

terrorismedreiging uit de hoek van jihadisten. IS en Al-Qaeda zullen die afgenomen druk en andere 

mogelijkheden vermoedelijk proberen uit te buiten, denken de diensten. 

 

 

bbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbbb 

De Telegraaf. - 16.02.2023 

 

Alexander Bakker 

Nederland gaat munitie voor Leopard 2-tanks aan Oekraïne leveren 

 

Нідерланди постачатимуть Україні боєприпаси для танків Leopard 2 

Нідерланди не мають власних танків, але хочуть зробити свій внесок іншими способами. 

Міністр оборони К. ОллонҐрен підтверджує, що Нідерланди постачатимуть Україні 

боєприпаси для основних бойових танків Leopards 2. Міністр пояснила, що «немає 

особливого сенсу просто доставляти танк. Крім підготовки українських військових, є потреба в 

амуніції та запчастинах». Під час прес-конференції в штаб-квартирі НАТО міністр оборони 

Німеччини Б. Пісторіус повідомив, що голландський внесок складається з 20 000 танкових 

снарядів. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/928278313/nederland-gaat-munitie-voor-leopard-2-tanks-aan-o

ekraine-leveren 

 

BRUSSEL - Nederland gaat Oekraïne munitie leveren voor de Leopards 2-gevechtstanks. Dat 

bevestigt minister Kajsa Ollongren (Defensie) aan De Telegraaf. „Het gaat om een substantiële 

bijdrage.” 

Het kabinet doet over de omvang van schenkingen aan het Oekraïense leger bijna nooit uitspraken. 

Tijdens een persconferentie op het NAVO-hoofdkwartier verklapte de Duitse minister Boris 

Pistorius (Defensie) dat de Nederlandse bijdrage bestaat uit 20.000 tankgranaten. 

Dinsdag en woensdag spraken NAVO-ministers uit de zogenoemde tankcoalitie over hulp aan 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/928278313/nederland-gaat-munitie-voor-leopard-2-tanks-aan-oekraine-leveren
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Oekraïne. Nederland heeft door bezuinigingen geen eigen tanks meer, maar wil wel op andere 

manieren een bijdrage leveren. 

 

Munitie en reserve-onderdelen 

„Dat is cruciaal. Het heeft niet zoveel zin om alleen de tank te leveren”, legt de D66-bewindsvrouw 

uit. „We moeten een compleet pakket leveren. Naast het trainen van Oekraïense soldaten is er 

behoefte aan munitie en reserve-onderdelen. Binnen de tankcoalitie is Nederland het enige land 

zonder tanks, maar we hebben naast munitie en reserve-onderdelen wel hulp aangeboden bij het 

trainen. Samen kunnen we leveren wat Oekraïne nodig heeft.” 

 

Duitsland is inmiddels al begonnen met de trainingen. Het is nog niet duidelijk of en wanneer 

Nederlandse soldaten aansluiten. Over de achttien Leopards 2-tanks die Nederland huurt van 

Duitsland bestond de afgelopen week verwarring. Den Haag opperde eerder om de tanks te kopen 

en weg te geven aan Oekraïne. Maar Duitsland zou dit hebben geblokkeerd. 

 

De Duitse minister Pistorius laat woensdag weten dat Nederland geen officieel verzoek heeft 

gedaan en benadrukt dat tanks uiteindelijk van Duitsland zijn. Ollongren zegt dat er geen verschil 

van inzicht bestaat. Het is niet uitgesloten dat de leasetanks later alsnog naar Oekraïne gaan. „Ik 

sluit niets uit, maar op dit moment zijn ze niet in beeld.” 

 

De Telegraaf. - 15.02.2023 

 

Gerda Frankenhuis 

Douane onderschept gesanctioneerd schip richting Rusland 

 

Митниця перехопила підсанкційне судно, що прямує до росії 

Судно, яке нелегально прямувало до росії, було зупинено в районі Ваттового моря і 

нідерландським митникам довелося вживати заходів, щоб не допустити корабель у глибоке 

море на схід. За даними митниці, судно, яке стояло на верфі в місті Харлінген, вже 

перебувало під слідством у зв'язку з можливими порушеннями законодавства про санкції, які 

ввели через вторгнення росії в Україну. Наразі під посиленим митним контролем перебуває 



26 суден. Через санкції нідерландські компанії зобов'язані повідомляти, якщо судно має 

сполучення з росією. Так було і в цьому випадку, після чого митні органи почали 

розслідування. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/1690107393/douane-onderschept-gesanctioneerd-schip-richting

-rusland 

 

HARLINGEN - Een schip dat eind januari illegaal onderweg was naar Rusland is in het 

waddengebied tegengehouden door de douane. Het is voor het eerst dat douaniers in actie 

moesten komen om te voorkomen dat een schip het ruime sop naar het oosten zou nemen. 

Volgens de douane stond het vaartuig al onder verscherpt toezicht omdat het een Russische 

eigenaar heeft. De sancties zijn opgelegd vanwege de Russische inval in Oekraïne. Op de lijst staan 

personen en bedrijven die Poetin bij zijn oorlog tegen het buurland steunen. 

„Verscherpt toezicht betekent dat het verboden is om met het schip uit te varen”, vertelt 

woordvoerder Pieter ten Broeke van de douane. Naar het schip, dat bij een werf in Harlingen lag, 

liep al een onderzoek in verband met mogelijke overtredingen van de sanctiewetgeving. 

Toch poogde de bemanningsleden eind januari om het schip naar Rusland te vervoeren. De douane 

kreeg dat echter in de smiezen. In het waddengebied konden de douaniers het schip tegenhouden. 

„Het vaartuig is via de marifoon en met behulp van een verkeerspost van Rijkswaterstaat 

aangesproken en heeft zo de opdracht terug te keren naar de haven. Hier is gehoor aan gegeven. 

Het schip werd vervolgens terug begeleid naar het bedrijf in Harlingen, waar het schip vandaan 

kwam”, zegt Ten Broeke die stelt dat het onderzoek doorgaat. Volgens het Functioneel Parket 

wordt de bemanning van het schip nergens van verdacht. 

 

1.2 miljard 

Momenteel staan er op dit moment 26 vaartuigen onder verscherpt toezicht van de douane. 

Daarbij gaat het om 23 jachten met een gezamenlijke waarde van 1,2 miljard euro en drie andere 

vaartuigen. Daarbij gaat het om bijvoorbeeld sleep- en vissersboten. Een aantal schepen zijn 

superjachten van meer dan 35 meter, die in aanbouw zijn. Nederlandse bedrijven zijn vanwege de 

sanctiemaatregelen verplicht om te melden als een schip een link met Rusland heeft. Dat was ook 

in dit geval gebeurd, waarna de douane een onderzoek is begonnen. 
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De Telegraaf. - 13.02.2023 

 

NL en andere EU-landen: maak stroommarkt groener en weerbaarder 

 

Нідерланди та інші країни ЄС: зробити ринок електроенергії більш екологічним і стійким 

Війна в Україні завдала великого удару європейському енергетичному ринку. Нідерланди 

об'єднують зусилля з Німеччиною, Данією, Фінляндією, Люксембургом, Латвією та Естонією 

щодо скоригувати Європейського ринку електроенергії таким чином, щоб зелені інвестиції 

стали більш привабливими, а ринок менше піддавався впливу зовнішніх шоків. На думку 

семи держав-членів, ринок зеленої енергії необхідно зробити «надійним, передбачуваним і 

стійким». 

https://www.telegraaf.nl/financieel/572001552/nl-en-andere-eu-landen-maak-stroommarkt-groe

ner-en-weerbaarder 

 

DEN HAAG (ANP) - De Europese elektriciteitsmarkt moet worden aangepast, zodat groene 

investeringen aantrekkelijker worden en de markt minder last heeft van schokken van buitenaf. 

Dat wordt de Nederlandse inzet voor Europese overleggen over verbeteringen van de 

energiemarkt. Nederland trekt op met Duitsland, Denemarken, Finland, Luxemburg, Letland en 

Estland. 

Door de oorlog in Oekraïne kreeg de Europese energiemarkt een grote klap te verwerken. De 

Russische gaskraan ging dicht, waarna de gasprijs tot ongekende hoogte steeg. Ook elektriciteit 

werd veel duurder, aangezien die prijzen aan elkaar gekoppeld zijn. Nederland en de zes andere 

landen willen de energiemarkt aanpassen, zodat dit zich minder snel nog eens voordoet. 

De landen willen het onder andere aantrekkelijker maken voor marktpartijen om in groene energie 

te investeren, bijvoorbeeld door groene stroom goedkoper te maken voor consumenten dan 

’grijze’ stroom. Volgens de zeven lidstaten moet de groene energiemarkt „betrouwbaar, 

voorspelbaar en robuust” worden gemaakt. 

 

Ditzelfde geldt voor de energiemarkt in zijn geheel. Langetermijninvesteringen moeten 

aantrekkelijker worden dan dat ze nu zijn. Op de korte termijn functioneert de energiemarkt, maar 

daardoor is de markt erg beweeglijk en vatbaar voor schokken van buitenaf. De landen willen 

onderzoeken welke barrières er nu zijn voor langetermijninvesteringen. 
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Verder willen de landen dat consumenten beter worden beschermd tegen grote stijgingen in 

energieprijzen, zoals die van het afgelopen jaar. Consumenten zouden moeten kunnen kiezen of ze 

al dan niet risico willen lopen op de korte termijn, voor gunstigere tarieven. 

Maar ze moeten ook kunnen kiezen voor zekerheid, vinden de landen. Zowel variabele als vaste 

contracten moeten daarom mogelijk blijven, is de inzet. Tijdens de afgelopen energiecrisis 

schortten meerdere leveranciers de mogelijkheid tot een vast contract op en boden alleen nog 

variabele contracten aan. 

Op 27 februari komen de EU-energieministers informeel bijeen in de Zweedse hoofdstad 

Stockholm. Ook in maart spreken ze verder over herziening van de elektriciteitsmarkt. Het is de 

bedoeling dat er voor de zomer een pakket maatregelen ligt. Wel kan het dan nog een tijd duren 

voordat alle maatregelen ingaan. 

 

Volgens minister Rob Jetten (Klimaat en Energie) heeft de geïntegreerde Europese markt veel 

voordelen geboden, en wil hij verder bouwen op „dat sterke fundament.” Hij laat weten ernaar uit 

te zien om samen met zijn EU-collega’s „te bouwen aan een groener en weerbaarder 

elektriciteitssysteem in Europa.” 

 

De Telegraaf. - 10.02.2023 

Russische energie in Nederland vrijwel geheel verbannen 

 

Російську енергетику в Нідерландах майже повністю заборонили 

Міністерство економіки та кліматичної політики повідомляє, що після вторгнення росії в 

Україну Нідерланди майже повністю заборонили імпорт російських енергоносіїв. Через 

введення санкцій щодо російських нафтопродуктів та заборону з 5 грудня 2022 р. на імпорт 

російської сирої нафти, нафта більше не надходить в Нідерланди, це було близько 30% у 2022 

р. Окрім економії, Нідерланди повністю віддані імпорту з інших країн і відкриття нафтових і 

газових родовищ у голландській частині Північного моря буде прискорено. Міністр 

енергетики Р. Джеттен каже, що мета санкцій – найближчим часом вдарити по гаманцю 

російському уряду. За його словами, «лише від санкцій на сиру нафту російський уряд втрачає 

близько 160 мільйонів євро на день. Цього стане більше, щойно стануть відомі наслідки 

санкцій щодо нафтопродуктів». 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/395204735/russische-energie-in-nederland-vrijwel-geheel-verba

nnen 
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Sinds het uitbreken van de oorlog in Oekraïne is in Europa afgesproken de import van Russische 

energie zo snel mogelijk af te bouwen. Naast besparen is in Nederland volop ingezet op invoer 

vanuit andere landen en worden komende tijd olie- en gasvelden in het Nederlandse deel van de 

Noordzee versneld geopend. Tevens zijn strategische olievoorraden opgebouwd, 

verduurzamingsprojecten naar voren gehaald en wordt vaart gemaakt met bijvoorbeeld nieuwe 

windmolenparken op zee. 

Gasopslagen weer vol 

Om ook de volgende winter voldoende energie te hebben, worden nieuwe maatregelen genomen, 

kondigt minister Rob Jetten (Energie) aan. De grote Nederlandse gasopslagen zullen voor komende 

winter opnieuw tot minimaal 90 procent gevuld worden. Daarnaast wordt ingezet op het versneld 

openen van gasvelden in het Nederlandse deel van de Noordzee. Vooralsnog is ook het Groninger 

gasveld nog op ’de waakvlam’, al heeft het kabinet nog altijd de intentie dit gasveld dit jaar of 

volgend jaar te sluiten. Of dit daadwerkelijk gaat gebeuren, wordt hoogstwaarschijnlijk in juni 

besloten. 

Meer import vloeibaar gas 

Er wordt verder gewerkt aan het opnieuw vergroten van de importcapaciteit voor vloeibaar 

aardgas (LNG). Afgelopen jaar is daar al flink op ingezet: Nederland verdubbelde de import van dit 

vloeibare gas. Hieraan hangt wel een flink prijskaartje, nu het vloeibare gas veel duurder is dan gas 

uit de Noordzee of het Groningenveld. Desalniettemin wordt de mogelijkheid onderzocht om vanaf 

2024 nog meer extra importcapaciteit voor LNG te realiseren. Een deel van dit gas wordt ook weer 

geëxporteerd naar buurlanden, zoals Duitsland en België. „Voor import, onder meer LNG, werkt 

Nederland daarom in EU-verband samen aan een actieplan voor gezamenlijke inkoop”, meldt het 

ministerie. Momenteel wordt nog wel vloeibaar aardgas uit Rusland geïmporteerd. Maar het 

percentage is gehalveerd van 30 procent in 2021 naar 15 procent nu. 

 

Sancties van kracht 

Afgelopen zondag zijn sancties op Russische olieproducten van kracht gegaan, en op 5 december 

2022 is het importverbod van Russische ruwe aardolie ingesteld. Sinds december vorig jaar komt er 

daarom geen ruwe Russische aardolie Nederland meer binnen, dit was zo’n 30 procent in 2022. 

Toch houdt het ministerie hier wel een slag om de arm. „Het is niet volledig uit te sluiten dat er 

indirect Russische aardolie of aardolieproducten Europa binnenkomen, omdat dit soms elders 

vermengd wordt en zo de afkomst lastig is te herleiden.” 

De importban zorgt volgens het ministerie vooralsnog niet voor fysieke olietekorten. „Dit 

verwachten wij niet omdat er voorraden zijn ingeslagen en raffinaderijen in Nederland 



overschakelen naar olie uit andere landen. Daarnaast heeft Nederland de strategische voorraad 

olie en olieproducten op orde.” 

 

Geen kolen 

In augustus ging er ook al een verbod in op de import van Russische kolen. Sindsdien komen er 

geen Russische kolen meer Nederland in en draaien kolencentrales (die door minister Jetten 

moesten worden heropend) op kolen uit onder meer Australië, Zuid-Afrika en andere landen in 

Noord-West Europa. Met het heropenen van de kolencentrales wordt ook nu nog veel gas 

bespaard, aangezien elektriciteitscentrales in Nederland veelal op aardgas draaien. 

 

Geen gas meer via leidingen 

Hoewel er geen sancties op Russisch gas gelden, komt er ook nagenoeg geen Russisch gas via 

pijpleidingen meer binnen in Nederland. Voor de oorlog in Oekraïne was dit 25 procent van de 

Nederlandse gasimport. Ook in Europa is de import van Russisch gas de afgelopen tijd flink 

afgebouwd. Voor de oorlog in Oekraïne lag het aandeel Russisch gas op zo’n 45 procent. Inmiddels 

ligt dit op zo’n 10 procent. 

 

’Oorlogskas niet spekken’ 

Minister Jetten zegt dat de maatregelen bedoeld zijn om de ’Russische oorlogkas’ niet verder te 

spekken. „Maar liefst 60 procent van de Russische staatsinkomsten kwamen uit de export van 

fossiele brandstoffen. We hebben al die tijd hard gewerkt om alternatieven te vinden, energie te 

besparen, sneller te verduurzamen en de gestegen energieprijzen waar mogelijk te dempen. We 

blijven hard werken om in de huidige gasbehoeften te voorzien. Bijvoorbeeld door meer LNG 

import mogelijk te maken uit meer diverse en stabiele regio’s, gasopslagen te vullen, gezamenlijke 

gasinkoop in Europa te organiseren en energie te besparen”, aldus de bewindsman. 

 

De minister zegt dat het doel van de sancties is om de Russische overheid komende tijd in de 

portemonnee te raken. „Alleen al door de sanctie op ruwe aardolie wordt geschat dat de Russische 

regering dagelijks zo’n 160 miljoen euro misloopt. Dit wordt meer zodra bekend wordt wat de 

gevolgen zijn van de sanctie op olieproducten”, aldus Jetten. 

De Telegraaf. - 09.02.2023 

 



Alexander Bakker 

Zelenski: ’Oekraïne is aan het winnen en zal lidstaat worden van Europese Unie’ 

 

Зеленський: «Україна перемагає і стане членом Євросоюзу» 

За словами автора, Президент України В. Зеленський під час виступу в Європарламенті 

подякував всьому ЄС за підтримку. Зеленський, каже автор, зазвичай використовує свої 

(цифрові) промови в парламентах, щоб закликати до більшої підтримки, але під час 

спеціального засідання Європейського парламенту він головним чином зосередився на 

європейській символіці, тому, що є дуже важливим для них у Брюсселі. За словами 

Зеленського, боротьба з військами путіна - це боротьба за "європейський спосіб життя". Деякі 

політики не стримали сліз і вигукували бойовий клич «Слава Україні». Прем'єр-міністр 

Нідерландів М. Рютте називає візит "вирішальним і дуже символічним".  

https://www.telegraaf.nl/nieuws/142896404/zelenski-oekraine-is-aan-het-winnen-en-zal-lidstaat-

worden-van-europese-unie 

 

Zelenski gebruikt zijn (digitale) toespraken in parlementen meestal om oproepen te doen voor 

meer steun, maar tijdens de speciale vergadering van het Europarlement zoomde hij vooral in op 

Europese symboliek, iets waar ze in Brussel veel mee hebben. Volgens hem is het gevecht tegen de 

troepen van Vladimir Poetin een strijd voor de ’Europese manier van leven’. 

„Men probeert met deze oorlog de Europese manier van leven in alle 27 lidstaten te vernietigen”, 

zei Zelenski over de intenties van het Kremlin. „Het Russische regime haat iedere vorm van 

diversiteit en doet alsof xenofobie normaal is. Wij reageren daar nu op door met elkaar ’nee’ te 

zeggen. Dit is de meest anti-Europese mogendheid op deze aarde.” 

 

Zelenski nam uitgebreid de tijd om het landenblok en alle inwoners te bedanken voor alle steun die 

moet leiden tot „een gezamenlijke overwinning.” Het Europees Parlement was in alle staten. 

Sommige politici konden hun tranen niet bedwingen en schreeuwden de strijdkreet ’Slava Ukraini’ 

mee. Al bij binnenkomst was er een staande ovatie, applaus en gejuich. Veel Europarlementariërs 

hadden zich voor de gelegenheid verkleed in de kleuren van Oekraïense vlag. Parlementsvoorzitter 

Roberta Metsola noemde het bezoek ’historisch’. „De toekomst van Oekraine ligt in de Europese 

Unie. De toetredingsprocedure moet zo snel mogelijk verlopen.” 

Zelenski heeft verderop in Brussel de Europese top met 27 staatshoofden en regeringsleiders 

toegesproken. Hij herhaalde daar zijn oproep om moderne gevechtsvliegtuigen, tanks en 
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langeafstandsraketten te leveren. „We moeten het sneller doen dan de agressor.” Hij sprak ook 

nog over een ’onderschept Russisch plan’ om de democratie van Moldavië te ondermijnen met als 

doel om uiteindelijk het hele land over te nemen. 

 

Premier Mark Rutte noemt de visite „cruciaal en hoogst symbolisch.” Hij spreekt de leider 

donderdag nog even apart in een klein gezelschap. 

De Telegraaf. - 08.02.2023 

 

Experts in Tweede Kamer: ’We moeten ons opmaken voor lange oorlog’ 

 

Експерти Палати представників: «Треба готуватися до тривалої війни» 

Оборонні експерти у розмові з депутатами Палати представників кажуть, що світ повинен 

готуватися до тривалої війни в Україні. За словами експерта Б. Діна,   «мова йде про 

повільну українську перемогу, де ризик ескалації менший, але ціна висока». Експерт з 

безпеки Р. де Вейк попереджає, що «не повинно бути так, щоб постачалася зброя, за 

допомогою якої Україна може боротися з американською зброєю на території росії». Деякі 

експерти стверджують, що посилати винищувачі F-16 в Україну в короткостроковій 

перспективі нерозумно та нереалістично. За словами Р. де Вейка, він проти постачання F-16, 

що «такий сценарій може виникнути лише в тому випадку, якщо росія справді просунеться 

вперед», але «було б розумно підготуватися до можливого розгортання бойових літаків». 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/206496789/experts-in-tweede-kamer-we-moeten-ons-opmaken-

voor-lange-oorlog 

 

Verschillende experts stellen dat het niet verstandig en realistisch is om op korte termijn F-16’s 

naar Oekraïne te sturen. „Het mag niet zo zijn dat er wapens worden geleverd waarmee Oekraïne 

het gevecht met Amerikaanse wapens naar Russisch grondgebied kan brengen”, waarschuwt 

veiligheidsexpert Rob de Wijk. Samen met drie andere deskundigen beantwoordde hij woensdag 

vragen van Kamerleden over de risico’s van het sturen van zware wapens naar Oekraïne. 

De Wijk: „Ook Biden heeft gezegd: géén F-16’s. Dat scenario zou pas aan de orde kunnen zijn als 

Rusland een opmars maakt die echt succesvol is.” Bijvoorbeeld wanneer Rusland de hele 

Donbas-regio inneemt of de Oekraïense hoofdstad Kiev bedreigt. „De wapenleveranties worden 

continu afgezet tegen de kans op escalatie naar het NAVO-verdragsgebied.” 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/206496789/experts-in-tweede-kamer-we-moeten-ons-opmaken-voor-lange-oorlog
https://www.telegraaf.nl/nieuws/206496789/experts-in-tweede-kamer-we-moeten-ons-opmaken-voor-lange-oorlog


 

Worstcasescenario’s 

In antwoord op vragen van D66 zegt De Wijk dat het slim is om voorbereidingen te treffen voor 

een mogelijke inzet van gevechtsvliegtuigen. „In Oekraïne is al een groep piloten aangewezen om 

de F-16 te gaan vliegen”, aldus De Wijk. „De NAVO moet absoluut gaan plannen voor 

worstcasescenario’s.” 

 

Peter Wijninga, van het Haagse Centrum voor Strategische Studies, zegt dat het veel tijd kost om 

de F-16’s met succes te kunnen inzetten. „Je kunt Oekraïense vliegers wel binnen een halfjaar 

omscholen, denk ik. Het grote risico zit ’m in de logistieke ondersteuning en het gereedmaken van 

vliegvelden. Dat duurt langer.” Generaal buiten dienst Mart de Kruif zegt dat het ’jaren’ kost om 

F-16’s vanaf Oekraïense velden te laten vliegen. 

 

Lange oorlog 

Volgens Deen moet de wereld zich ’opmaken voor een langere oorlog, waarin Rusland een aantal 

militaire nederlagen lijdt, en er pas later verandering in de Russische Federatie optreedt’. Het 

meest realistische scenario is volgens hem dat wordt ingezet op ’een uitputtingsslag op de langere 

termijn, waarbij Rusland het niet volhoudt’. „We hebben het over een langzame Oekraïense 

overwinning, waarbij het escalatierisico kleiner is, maar de prijs hoog.” Met die hoge prijs doelt hij 

onder meer op gevolgen voor de wereldeconomie en de hoge kosten van wapenleveringen. 

Als de NAVO er nu voor zou kiezen om Rusland snel te overvleugelen met veel en zware wapens, 

bestaat het risico dat de oorlog escaleert. Rusland kan dan in oorlog belanden met de NAVO. „Je 

weet niet wat Rusland gaat doen bij verlies”, zegt De Wijk. „Dan kunnen er rare sprongen worden 

gemaakt.” 

 

De Telegraaf. - 07.02.2023 

 

Kamerleden in het geheim op bezoek in Kiev 

Депутати таємно відвідують Київ 

Група депутатів з Нідерландів, які є членами парламентського комітету у закордонних 

справах, відвідала українську столицю Київ. Вони поспілкувалися із заступником голови Офісу 

Президента України І. Жовквою. Він закликав голландську делегацію надати більше зброї. З 



моменту вторгнення росії Нідерланди постачають зброю в Україну, також активно беруть 

участь у пошуку доказів військових злочинів. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/468494989/kamerleden-in-het-geheim-op-bezoek-in-kiev 

 

Het werkbezoek aan Kiev is om veiligheidsredenen geheim gehouden, zo bevestigen bronnen aan 

De Telegraaf. Het gaat om Kamerleden die lid zijn van de Kamercommissie Buitenlandse Zaken: 

Ruben Brekelmans (VVD), Rudmer Heerema (VVD), Sjoerd Sjoerdsma (D66), Agnes Mulder (CDA) 

en Kati Piri (PvdA). 

Zij hebben gesproken met Ihor Zhovkva, plaatsvervangend hoofd van het bureau van president 

Zelenski. Hij riep de Nederlandse delegatie op om meer wapens te geven. Kiev verwacht dat 

Rusland binnenkort een nieuw groot offensief begint in Oekraïne. 

 

Afgelopen november was minister Wopke Hoekstra (Buitenlandse Zaken) nog in Kiev. Vanwege 

raketinslagen in de buurt moest hij toen zijn toevlucht zoeken in een schuilkelder. In de zomer was 

ook premier Rutte in Oekraïne. 

 

Sinds de inval door Rusland – deze maand precies een jaar geleden – levert Nederland wapens aan 

Oekraïne. Ook is Nederland actief betrokken bij het zoeken naar bewijs voor oorlogsmisdaden. 

 

De Telegraaf. - 07.02.2023 

 

Nederland levert honderd ’antieke’ tanks aan Oekraïne 

Нідерланди постачають в Україну 100 «старих» танків 

Нідерланди спільно з Німеччиною та Данією поставляють Україні щонайменше сотню 

бойових танків Leopard 1A5 1980-х років, які потребують модернізації. За словами міністерки 

оборони К. ОллонҐрен, росія готує новий наступ, тому «постачання бойових танків є 

важливим». Вона каже, що ця поставка танків Leopard 1A5 є окремою від поставки танків 

Leopard 2 в Україну. Це означає, що Нідерланди можуть поставити українським Збройним 

силам ще танки - більш сучасні. Також Нідерланди хочуть забезпечити навчання українських 

танкістів. У 2022 р. разом із США та Чехією уряд закупив для України 90 модернізованих 

російських танків Т-72. На це уряд виділив близько 45 млн євро. На 2023 р. рік на допомогу 

Україні Нідерландами закладено 2,5 млрд євро. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/468494989/kamerleden-in-het-geheim-op-bezoek-in-kiev


https://www.telegraaf.nl/nieuws/516057338/nederland-levert-honderd-antieke-tanks-aan-oekrai

ne 

 

Eind januari liet het kabinet al weten dat het bereid was om de portemonnee te trekken voor de 

aanschaf van Leopard-tanks voor Oekraïne. Het type tank dat nu geleverd wordt, is ouder dan de 

Leopard 2-tanks die door veel landen aan Oekraïne zijn toegezegd. De Duitse opknappertjes 

stammen uit 1987 en moeten nog worden gemoderniseerd voordat ze het slagveld op kunnen. De 

Duitsers verwachten voor de zomer de eerste 20 tot 25 tanks te hebben opgeknapt. 

Hoeveel geld Nederland voor de schenking neertelt, wil het kabinet niet zeggen. Voor dit jaar werd 

al 2,5 miljard euro apart gezet voor hulp aan Oekraïne. Eind vorig jaar had Nederland voor ruim 1 

miljard euro aan wapens en andere militaire spullen geleverd. 

Cruciale fase 

„De oorlog in Oekraïne bevindt zich in een cruciale fase”, zegt minister Kajsa Ollongren (Defensie) 

„Ik verwacht dat de gevechtshandelingen in de komende maanden intensiever worden. Rusland 

blijft doorgaan met mobilisatie en er zijn tekenen dat Rusland een nieuw offensief voorbereidt. 

Daarom is het leveren van gevechtstanks van belang.” 

 

Vorige maand ging de Duitse regering akkoord met het leveren van Leopard 2-tanks aan de 

regering in Kiev. Er was internationaal grote druk uitgeoefend op Berlijn om hiermee in te 

stemmen. 

 

Deze levering van Leopard 1A5-tanks staat los van de levering van Leopard 2-tanks aan Oekraïne, 

zegt minister Ollongren. „De gesprekken hierover zijn nog gaande.” Dat betekent dat Nederland 

mogelijk nog meer - modernere - tanks zal leveren aan de Oekraïense strijdkrachten. Nederland wil 

ook de opleiding gaan verzorgen van Oekraïense tankbemanningen. 

 

Zelf heeft ons land al jaren geen tanks meer. Wel worden er achttien exemplaren gehuurd van 

Duitsland. Het kabinet overweegt ook deze te kopen en over te dragen aan Oekraïne. 

 

Het is niet de eerste keer dat Nederland tanks naar Oekraïne stuurt. Vorig jaar kocht het kabinet 

samen met de Verenigde Staten en Tsjechië negentig gemoderniseerde Russische T-72-tanks voor 

Oekraïne. Daarvoor trok het kabinet zo’n 45 miljoen euro uit. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/516057338/nederland-levert-honderd-antieke-tanks-aan-oekraine
https://www.telegraaf.nl/nieuws/516057338/nederland-levert-honderd-antieke-tanks-aan-oekraine


Helmen 

De eerste Nederlandse wapenzending van eind februari vorig jaar bestond ’slechts’ uit een paar 

duizend helmen en honderd snipergeweren met munitie. Later volgden onder meer 

antitankwapens, raketten en auto’s. Inmiddels wordt al gepraat over de – indirecte – levering van 

Nederlandse gevechtsvliegtuigen. 

 

Er wordt al langer gewaarschuwd voor een nieuw Russisch offensief in het oosten van het land. De 

minister van Defensie van Oekraïne verklaarde onlangs een nieuwe grootscheepse aanval rond de 

verjaardag van de invasie te verwachten. Op 24 februari is het een jaar geleden dat Rusland het 

buurland binnenviel. 

 

De Telegraaf. - 04.02.2023 

 

 

PETER WINTERMAN 

CDA-leider Hoekstra wil dienstplicht terug 

 

Лідер CDA Хоекстра хоче повернути військову службу 

Двері  ПІТЕР ВІНТЕРМАН 

 

04 лют. 2023 рік 

 в  ІНТЕР'ЄРІ 

 

 

ГААГА – Тепер, коли збройні сили борються з кричущою нестачею особового складу, настав 

час знову запровадити призов. Про це говорить лідер CDA Вопке Хоекстра. Він виступає за 

обов'язкову військову службу, згідно з якою 18-річні люди можуть вибрати: вступати в армію 

або проходити соціальну службу. 

 



Солдати строкової служби під час останніх навчань у 1996 році. 

Солдати строкової служби під час останніх навчань у 1996 році.Ⓒ  ANP / HH 

Хоекстра робить свою чудову пропозицію сьогодні на з'їзді партії CDA, за півтора місяці до 

провінційних виборів. Він хоче, щоб близько 200 000 молодих людей щороку вступали в 

збройні сили або вибирали соціальну службу. 

 

 

За словами віце-прем'єр-міністра та міністра закордонних справ CDA, війна в Україні 

«змусила нас подивитися фактам в очі». «Безпека, демократія та сильне суспільство не є 

безкоштовними, це важкий урок», — каже Хоекстра. 

Це не перший раз, коли CDA виступає за обов'язкову службу. Але через війну в Україні та 

«відсутність солідарності в Нідерландах», Хьокстра каже, що зараз необхідно зробити «крок 

далі». 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/998625769/cda-leider-hoekstra-wil-dienstplicht-terug 

 

Hoekstra doet zijn opmerkelijke voorstel vandaag bij het CDA-partijcongres, anderhalve maand 

voor de Provinciale Statenverkiezingen. Hij wil dat jaarlijks zo’n 200.000 jongeren bij de krijgsmacht 

gaan óf voor een maatschappelijke diensttijd kiezen. 

Volgens de CDA-vicepremier en minister van Buitenlandse Zaken heeft de oorlog in Oekraïne ’ons 

met de neus op de feiten gedrukt’. „Veiligheid, democratie en een sterke samenleving zijn niet 

gratis, dat is een harde les”, zegt Hoekstra. 

Het is niet de eerste keer dat het CDA een verplichte diensttijd bepleit. Maar door de oorlog in 

Oekraïne en het ’gebrek aan saamhorigheid in Nederland’ is het volgens Hoekstra noodzakelijk om 

nu ’een stap verder’ te zetten. 

 

nnnnnnnnnnnnnnnnnnnnn 

De Telegraaf. - 3101.2023 

 

Theo Besteman 

Mike Muller 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/998625769/cda-leider-hoekstra-wil-dienstplicht-terug


Gasunie: houd Groninger gasveld langer ’op de waakvlam’ 

 

Gasunie: тримайте газове родовище Гронінген «на пілотному вогні» довше 

За даними компанії "Gasunie Transport Services (GTS)", яка відповідає за транспортування 

всього голландського природного газу, остаточне закриття небезпечного родовища Гронінген 

на даний момент не є виправданим. За словами цієї урядової компанії, остаточне закриття 

родовища в жовтні 2023 р., як того хоче державний секретар Г. Війлбріф, є «ризикованим з 

точки зору безпеки постачання». Незважаючи на те, що кабінет міністрів хоче закрити 

родовище Гронінген, на кабінет міністрів чиниться сильний тиск з боку Європи, щоб зробити 

газову бульбашку доступною довше, оскільки країни більше не хочуть імпортувати газ з росії 

через криваву війну президента путіна в Україні.  

https://www.telegraaf.nl/financieel/607884546/gasunie-houd-groninger-gasveld-langer-op-de-wa

akvlam 

 

DEN HAAG - Het grote Groninger gasveld moet langer open blijven om de leveringszekerheid van 

gas aan Nederlandse huishoudens komende winter te kunnen garanderen. Dat adviseert Gasunie 

staatssecretaris Hans Vijlbrief (Mijnbouw). Vijlbrief wil daarover nu nog geen besluit nemen en dat 

pas in juni bezien. Wel erkent de D66-bewindsman dat ’de toevoer van voldoende hoogcalorisch 

gas allerminst zeker’ is. 

Volgens Gasunie Transport Services (GTS) is definitieve sluiting van het Groningenveld nu niet 

verantwoord. Het veld zou ’op de waakvlam’ moeten blijven. 

„Het volledig wegvallen van de import van Russisch gas en de onzekerheid op de internationale 

gas- en energiemarkten betekenen helaas dat er verschillende scenario’s denkbaar zijn waarin de 

leveringszekerheid in Nederland in de volgende winter onvoldoende gewaarborgd kan worden 

zonder de back-up beschikbaarheid van het Groningenveld”, aldus GTS in zijn advies. 

Volgens dit overheidsbedrijf, dat verantwoordelijk is voor het transport van al het Nederlandse 

aardgas, maakt definitieve sluiting van het veld in oktober 2023, zoals staatssecretaris Vijlbrief wil, 

’risicovol vanuit het oogpunt van leveringszekerheid’. GTS noemt dit in zijn advies ’een tegenvaller 

voor alle partijen’. 

 

Prijskaartje 

De D66-bewindsman zei eerder vanwege de schade van zware aardbevingen in Groningen het veld 

te laten sluiten. Alleen in het ’uiterste, uiterste noodgeval’ zou productie mogelijk blijven. Volgens 

https://www.telegraaf.nl/financieel/607884546/gasunie-houd-groninger-gasveld-langer-op-de-waakvlam
https://www.telegraaf.nl/financieel/607884546/gasunie-houd-groninger-gasveld-langer-op-de-waakvlam


de staatssecretaris blijft het mogelijk om het Groninger gasveld op 1 oktober 2023 te sluiten, mits 

er volgend jaar voldoende gas geïmporteerd is. Hieraan hangt wel een fiks prijskaartje. 

 

Besluit pas in juni 

Vijlbrief: „Op dit moment staat het Groningenveld op de waakvlam. Dat betekent dat er een 

minimale hoeveelheid gas wordt gewonnen, waardoor de putten open kunnen blijven. Gasunie 

(GTS) adviseert vanaf 1 oktober dit jaar het Groningenveld nog een jaar op de waakvlam te houden 

vanwege de onzekere internationale situatie door de oorlog in Oekraïne. Of dat mogelijk is, beslist 

het kabinet in juni.” 

 

’Voldoende toevoer allerminst zeker’ 

Volgens de staatssecretaris is ’nagenoeg alles wat in mijn macht ligt om het Groningenveld te 

sluiten gerealiseerd’. „Dat is goed nieuws. Want gaswinning in Groningen is gevaarlijk. 

Tegelijkertijd is momenteel de toevoer van voldoende hoogcalorisch gas allerminst zeker door de 

oorlog in Oekraïne. Uitgangspunt blijft dat ik Groningen wil sluiten in oktober of uiterlijk oktober 

volgend jaar.” 

Grootste van Europa 

Het Groninger gasveld is het grootste van Europa en werd in 1959 ontdekt. Het beslaat 

negenhonderd vierkante kilometer en had een omvang van 2740 miljard kuub aan laagcalorisch 

gas in zijn bergingen. Dat is nu nog 470 miljard kuub. Sinds oktober 2022 is het Groninger veld door 

het kabinet ’op de waakvlam’ gezet: er wordt nog 2,8 miljard kuub gas geleverd. Het jaar ervoor 

was dat 4,5 miljard kuub gas. 

 

Import opgeschroefd 

Hoewel het kabinet sluiting van het Groninger veld wil, is er vanuit Europa zware druk uitgeoefend 

op het kabinet om de gasbel langer beschikbaar te stellen, nu landen vanwege de bloedige oorlog 

van president Poetin in Oekraïne geen gas meer willen importeren vanuit Rusland. 

Nederland verbruikt volgens het CBS ongeveer 40 miljard kuub per jaar. Omdat Groningen 

nauwelijks nog levert, is de importcapaciteit van vloeibaar gemaakt gas (lng) afgelopen maanden 

via Rotterdam en de Eemshaven drastisch opgeschroefd. 

 

De Telegraaf. - 25.01.2023 



 

Ollongren: ’Kabinet bereid portemonnee te trekken voor aanschaf tanks’ 

 

Оллонґрен: «Кабмін готовий витягнути гаманець на покупку танків» 

Міністр оборони Нідерландів К. Оллонґрен повідомляє, що Кабмін 

готовий оплатити закупівлю танків «Leopard 2», які Україна може 

використовувати у війні з росією. У Кабміні розглядають «різні форми 

підтримки», також можуть зробити свій внесок через навчання. 

Нідерланди ведуть тісні консультації з Німеччиною та іншими 

країнами щодо цього, щоб якнайшвидше прийняти рішення. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/73345027/ollongren-kabinet-bereid-por

temonnee-te-trekken-voor-aanschaf-tanks 

 

DEN HAAG - Het kabinet is bereid de portemonnee te trekken voor de 

aanschaf van Leopard-tanks die Oekraïne kan inzetten. Dat meldt minister 

Kajsa Ollongren (Defensie) aan de Tweede Kamer. Het kabinet overweegt 

’verschillende vormen van steun’. Maar welke extra steun exact geboden 

wordt, daarover is nog geen besluit genomen. 

Duitsland heeft woensdag aangekondigd om als eerste stap 14 Leopard 

2-gevechtstanks van het type A6 snel aan Oekraïne te leveren. Ook geeft 

Duitsland toestemming aan partnerlanden, als zij daarom verzoeken, om 

hun Leopard 2-gevechtstanks aan Oekraïne te leveren. De Verenigde 

Staten hebben woensdag bovendien bekend gemaakt 31 moderne 

Abrams-tanks naar Oekraïne te sturen. 

„Op het moment van schrijven is het nog niet bekend hoe het Duitse 

besluit om Leopard 2-gevechtstanks te leveren wordt ingevuld”, meldt 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/73345027/ollongren-kabinet-bereid-portemonnee-te-trekken-voor-aanschaf-tanks
https://www.telegraaf.nl/nieuws/73345027/ollongren-kabinet-bereid-portemonnee-te-trekken-voor-aanschaf-tanks


Ollongren. „Gezien de hechte bilaterale samenwerking in het landdomein 

staat Nederland hierover in nauw contact met Duitsland. Het kabinet 

hecht eraan dat in de overwegingen de eventuele effecten op de 

operationele gereedheid, het kennisbehoud van Nederlandse militairen 

op de Leopard 2 en de voorziene enhanced Forward Presence-inzet van 

het Duits-Nederlandse tankbataljon nadrukkelijk worden meegewogen.” 

Desalniettemin overweegt Nederland „vanwege het belang en de urgentie 

van de levering van gevechtstanks aan Oekraïne verschillende vormen van 

steun”, zo meldt Ollongren. Nederland heeft zelf geen tanks, maar least 

die van Duitsland. „Nederland is bijvoorbeeld bereid financieel te 

ondersteunen in de aanschaf van Leopard-tanks. Ook zou Nederland door 

middel van opleiding en training een bijdrage kunnen leveren. Nederland 

is daarover in nauw overleg met Duitsland en met andere landen om zo 

spoedig mogelijk tot een besluit te komen.” 

 

De Telegraaf. - 20.01.2023 

 

Silvan Schoonhoven 

Defensie levert twee lanceerinrichtingen en raketten van Patriot aan 

Oekraïne 

 

Міноборони доставить в Україну дві пускові установки Patriot і ракети 

Міністр оборони Нідерландів К. Оллонґрен і міністр закордонних 

справ В. Гукстра після відвідин міністерської конференції Контактної 

групи з питань оборони України на німецькій базі "Рамштайн" 

повідомили, що Нідерланди доставлять Україні дві пускові установки 



Patriot і низку ракет, а також сприятимуть підготовці особового складу 

для установок Patriot. Нідерланди готові ще більше допомагатиме в 

захисті повітряного простору України, разом із Чехією вже постачають 

100 машин із зенітними установками та розглядають постачання 

танків з Німеччиною. 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/343699445/defensie-levert-twee-lancee

rinrichtingen-en-raketten-van-patriot-aan-oekraine 

 

AMSTERDAM - Nederland levert twee Patriot-lanceerinrichtingen en een 

aantal raketten aan Oekraïne. Dat hebben defensieminister Ollongren en 

minister Hoekstra van Buitenlandse Zaken vrijdagavond bekendgemaakt 

na een bezoek aan de ministersconferentie op de Duitse basis Ramstein, 

de Ukraine Defense Contact Group. Nederland gaat ook bijdragen aan het 

trainen van personeel voor het Patriot luchtafweergeschut. 

De Oekraïense president Zelenski heeft het Westen dringend gevraagd om 

luchtafweer vanwege de vele Russische aanvallen met raketten en drones. 

In de plaats Dnipro werd zaterdag een flat getroffen waarbij zeker veertig 

burgerdoden vielen. 

Premier Rutte kondigde deze week al aan in een gesprek met de 

Amerikaanse president Biden dat Nederland een bijdrage zou leveren op 

het gebied van Patriots, maar onduidelijk was hoe die eruit zou zien. Er 

klonk kritiek op het weggeven van Patriot-systemen, omdat die in geval 

van nood nodig zijn voor het verdedigen van locaties in Nederland, zoals 

de Rotterdamse haven. 

Eigen voorraad 

Ollongren geeft toe dat de levering van Patriots op gespannen voet staat 

met de eigen voorraad. „Patriots zijn schaars, Nederland is een van de 

https://www.telegraaf.nl/nieuws/343699445/defensie-levert-twee-lanceerinrichtingen-en-raketten-van-patriot-aan-oekraine
https://www.telegraaf.nl/nieuws/343699445/defensie-levert-twee-lanceerinrichtingen-en-raketten-van-patriot-aan-oekraine


weinige landen met die capaciteit. We vinden het heel belangrijk dat 

Oekraïne zich kan verdedigen, ook tegen ballistische raketten. We hebben 

nog steeds Patriots die we voor onze NAVO-taken kunnen inzetten.” 

Nederland heeft bij de beslissing de afweging gemaakt tussen collectieve 

verdediging van Nederlandse en bondgenootschappelijke belangen en het 

ondersteunen van Oekraïne, schrijven de beide ministers aan de Kamer. 

De levering past, gezien de huidige omstandigheden, binnen deze 

afweging, omdat de noodzaak voor effectieve luchtverdediging in 

Oekraïne groot is.” 

 

Voorraad 

Nederland heeft vier volledige Patriot-systemen. De leveranties hebben 

wel degelijk stevige gevolgen voor de gereedheid van het systeem in 

Nederland maar dat is tijdelijk, zeggen de ministers. „Daarom is het door 

Defensie als acceptabel beoordeeld.” De overgebleven Nederlandse 

Patriot-systemen worden zo snel mogelijk weer op sterkte gebracht. 

Nederland heeft daarvoor afspraken gemaakt met de VS om sneller 

vervangende onderdelen te krijgen. 

Ons land gaat nog meer helpen bij het verdedigen van het Oekraïense 

luchtruim, is besloten in Ramstein. Samen met Tsjechië leveren we 

honderd voertuigen met luchtafweergeschut. Nederland kijkt met 

Duitsland naar de levering van tanks. 

 

 

 

 


